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ASSEMBLEA INFORMATIVA
Un centenar de veïns va assistir a la trobada que el 
govern va fer a La Unió per explicar els motius per 
demanar l’anul·lació de l’ARE de Mas Duran

El govern municipal presentarà 
per a la seva aprovació en el proper 
Ple, que se celebrarà el 29 de juny, 
una proposta per demanar a la Ge-
neralitat que retiri 
l’Àrea Residencial 
Estratègica (ARE) 
que va impulsar 
al 2008 i que pre-
veia la construc-
ció de 2.130 pisos 
al Pla de Reixac, 
al costat de Can 
Pomada, en uns terrenys que són 
de l’Incàsol i de propietaris privats. 
El president de l’Àrea Territorial 
de l’Ajuntament, Jordi Sánchez 
(ERC), va explicar les intencions 
del govern durant una assamblea 
que es va fer el 20 de juny a La 
Unió i que va aplegar més d’un 
centenar de persones. Sánchez, 
qui considera que aquest projecte 
que es va aprovar en el seu dia és 
“exagerat i desmesurat” i no ser-
viria per cohesionar Can Pomada 
amb la resta del municipi, va fer la 
seva intervenció acompanyat per 
les tècniques Núria Miró i Laura 
Camprubí. Per encàrrec del consis-
tori, ambdues han redactat sengles 
informes sobre l’oferta actual d’ha-
bitatge i els valors mediambientals 
del Pla de Reixac que justifi quen la 
petició de la retirada de l’ARE. 

Nou context. Les previsions del Pla 
director general d’habitatge fet pel 
govern tripartit de la Generalitat 
per al període 2006-2012 deter-
minaven que Montcada i Reixac 
arribaria als 36.300 habitants i 

necessitaria entre 17.500 i 25.000 
habitatges. Segons l’estudi presen-
tat per Núria Miró, la realitat ha 
estat molt diferent i la població 
actual, que s’ha estabilitzat als úl-

tims anys, és de 
34.800 persones 
mentre que el 
parc immobiliari 
arriba als 16.000 
pisos, 2.500 dels 
quals estan buits. 
Actualment, el 
potencial que 

ofereix el planejament urbanístic 
podria acollir, sense necessitat de 
construir l’ARE de Mas Duran 
i amb les promocions que ja es-
tan previstes en diferents zones 
del municipi, fi ns a 41.000 ha-
bitants, una xifra molt superior
a l’estimació més optimista de crei-
xement, que determina que, a mig 
termini –cap a l’any 2026– es po-
drien arribar als 37.300 habitants. 
Segons Miró, el municipi pot co-
brir amb escreix aquesta demanda 
d’habitatge. Així 
mateix, la tècnica 
va fer incidència 
en la importància 
de mobilitzar el 
parc immobiliari 
actual per evitar 
que 2.500 pisos 
continuïn buits abans d’edifi car més 
o urbanitzar sòls no urbanitzables.  

Pulmó verd. Respecte a l’àmbit 
mediambiental, Camprubí va res-
saltar la importància del Pla de 
Reixac com a últim reducte de sòl 
agrícola a l’Àrea Metropolitana de 

Barcelona i el seu gran valor com 
a corredor natural que requereix 
una protecció especial. Segons l’es-
tudi realitzat, la construcció d’habi-
tatges en aquesta zona provocaria 
una reducció del sòl agrícola exis-
tent, una pèrdua de cultius d’apro-
visionament d’aliments, problemes 
d’impermeabilització del sòl i una 
afectació de la connectivitat medi-
ambiental, amb conseqüències so-
bre la fl ora i la fauna. 

Qüestionat per 
alguns ciutadans 
que van acudir a 
la reunió sobre el 
cost que aquesta 
retirada podria 
tenir a les arques 
municipals, el 

president de l’Àrea Territorial va 
reconèixer que la no aplicació de 
l’ARE pot generar reclamacions de 
compensació per part dels propie-
taris dels terrenys. En aquest sentit, 
Sánchez va dir que l’Ajuntament es 
defensarà i que, en tot cas, “l’ur-
banisme i el disseny de les ciu-

tats no es pot fer en funció dels 
interessos de particulars, sinó del 
bé comú i amb l’objectiu de co-
hesionar el territori”. 

Altres inquietuds. La reunió feta a 
La Unió per parlar sobre l’ARE 
també va servir perquè alguns ve-
ïns plantegessin algunes qüestions 
i problemàtiques existents a Mas 

Duran com el pas de vehicles d’alt 
tonatge que venen de la C-17 i vo-
len connectar amb la C-58, el preu 
de l’IBI, els problemes de mante-
niment del parc de la Llacuna i els 
abocaments incontrolats. També 
va haver queixes sobre el mal fun-
cionament de les escales mecàni-
ques que hi ha al pas soterrat de la 
carretera de Ripollet.  

Rafa Jiménez | Mas Rampinyo

MAS DURAN

La Generalitat va 
aprovar al 2008 la 
construcció de més 
de 2.000 habitatges 
al Pla de Reixac

El govern argumenta 
motius mediambientals 
i d’oferta d’habitatges 
per retirar l’ARE
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Al 2008, el Pacte Nacional per a 
l’Habitatge presentat per la Ge-
neralitat va impulsar la creació 
d’un centenar d’ARE a tot Cata-
lunya per posar en el mercat per 
la via ràpida més de 91.000 ha-
bitatges, dels quals el 50% eren 
de protecció ofi cial. Montcada 
i Reixac va ser un dels munici-
pis seleccionats per acollir una 
d’aquestes Àrees Residencials 
a la zona del Pla de Reixac, on 
s’havien de construir 2.130 pisos, 
1.080 de protecció ofi cial, en una 
parcel·la d’unes 40 hectàrees.  

El cicle econòmic i demogràfi c 
ha canviat i el pas de temps ha 
demostrat que les previsions del 
govern autonòmic van ser massa 
elevades. A l’entorn proper, la Ge-
neralitat ja ha acceptat la retirada 
dels ARE que s’havien de fer a 
Granollers i Castellar del Vallès i 
demana, com una de les condici-
ons per a la seva anul·lació, que 
l’oferta de pisos de protecció ofi ci-
al a l’àmbit de l’AMB no baixi dels 
9.000, xifra que es mantindria, tot 
i la retirada del miler que se n’ha-
via d’aixecar a Mas Duran | RJ

Precedents a Granollers i Castellar del Vallès

La proposta de l’executiu local se sotmetrà a votació al Ple de juny

Un estudi aposta per 
mobilitzar el parc 
immobiliari actual, 
amb 2.500 pisos buits

Can Pomada

La Llagosta

Ripollet

Pla de Reixac

Ecoparc 2

Polígon Pla 
d’en Coll

Riu Ripoll

Riu Besòs

ÀMBIT D’ACTUACIÓ DE L’ARE PREVIST PEL GOVERN AUTONÒMIC

Els terrenys afectats per l’ARE són els que estan delimitats 
en color blau, envoltant la urbanització de Can Pomada 
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PÀG. 07

SIGNATURES PER A ADIF
L’AV de Can Sant Joan lliura a 
l’Ajuntament 1.300 signatures per 
reclamar millores a l’estació del barri

BOSC D’EN VILARÓ

La Mesa cívica treballarà per trobar una solució  
consensuada a la problemàtica de la urbanització
Representants de diferents administracions, inclosa la Generalitat, participen al monogràfi c organitzat per l’Ajuntament
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Els posicionaments de partida són 
allunyats però la voluntat de di-
àleg i de treballar pel consens hi 
és. Això és el que es desprèn de 
la jornada monogràfi ca convoca-
da per l’Ajuntament el 8 de juny a 
l’Auditori sobre el Bosc d’en Vilaró 
que va comptar amb la participa-
ció de representants de la Gene-
ralitat, l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona (AMB) i l’Ajuntament 
de Badalona. La trobada la va pre-
sentar l’alcaldessa, Laura Campos 
(ICV-EUiA), amb l’anunci de la 
creació de la Mesa cívica en què 
seuran a la mateixa taula polítics, 
tècnics i afectats per intentar trobar 
una solució a una problemàtica en-
quistada des de fa més de 50 anys. 
La urbanització, construïda en sòl 
forestal, compta amb 270 parcel-
les i 206 habitatges i la normativa 
urbanística impedeix la seva legalit-
zació. Actualment hi ha sentències 
fermes d’enderroc, l’Ajuntament 
tampoc no pot fer cap actuació 
de manteniment, ni els propietaris 
poden obtenir cap permís per fer 
obres, encara que aquestes siguin 
urgents i necessàries. 

L’única via que actualment con-
templen les administracions com a 
sortida a aquesta situació és el Pla 
de bases que ha elaborat l’AMB i 
que permetria mantenir les cases 
35 anys més per donar pas a una 
extinció diferida. La proposta, 
però, ha estat rebutjada de ple tant 
per l’AV com pels propietaris que, 
des de fa 10 mesos, han iniciat una 
campanya reivindicativa per recla-
mar la regularització de l’espai.

Administracions locals. L’alcal-
dessa reconeix la gravetat del pro-
blema del Bosc d’en Vilaró tant des 
d’un punt de vista social com ur-
banístic. “Parlem –va dir– de més 
de 200 famílies afectades, però 
també de manca de seguretat 

en cas d’incendi i de salubritat, 
ja que la urbanització no té xarxa 
de clavegueram i, tant els vials 
com les cases, s’estan degradant; 
a tot això, cal afegir la indefensió 
jurídica dels propietaris”. Per tot 
plegat, Campos considera que cal 
un posicionament inequívoc de 
totes les administracions implica-
des i posar fi  a “manipulacions 
interessades”, va dir en referència 
als polítics que, depenent de les cir-
cumstàncies, varien el seu discurs.
Per la seva banda, el president de 
l’Àrea Territorial, Jordi Sánchez 
(ERC), va remarcar la trascendèn-
cia de l’acte: “Avui és un dia histò-
ric i hem de seguir treballant tots 
plegats perquè la situació és molt 
complicada i afecta moltes per-
sones”. L’edil també va assenyalar 
que, si bé els propietaris van cons-
truir sense permís, també van ser 
enganyats durant anys per la prò-
pia administració local amb falses 
promeses de legalització.
En nom del consistori de Badalo-
na, el regidor d’Urbanisme, Oriol 
Lledó, va expressar la voluntat 
d’afrontar la problemàtica, atès que 
un 15% de la urbanització pertany 
al seu terme municipal. 

Generalitat i AMB. La màxima 
autoritat del país en matèria urba-
nística, el director general d’Urba-

nisme, Agustí Serra, també va as-
sistir al monogràfi c i va reconèixer 
que les urbanitzacions pendents de 
regularitzar –729 a tot Catalunya– 
són una de les problemàtiques més 
importants a resoldre. El Bosc d’en 
Vilaró és un dels casos més com-
plexos ja que es troba en un àmbit 
qualifi cat com a forestal i de siste-
mes generals i, com a tal, té la màxi-
ma protecció jurídica. “El planeja-
ment està blindat, per tant, no es 

tracta de voluntat política, sinó 
de marc legal”, va dir, tot afegint 
que una sentència del TSJC deixa 
clar que aquests espais han de ser 
restituïts. Per això, va parlar d’in-
tentar consensuar amb els veïns un 
període de transitorietat fi ns arribar 
a l’objectiu fi nal. “Som conscients 
que el nombre d’habitatges i 
persones afectades és molt elevat 
i actuarem amb la màxima sen-
sibilitat”, va assenyalar Serra.

També el director d’Urbanisme de 
l’AMB, Josep M. Carreres, va par-
lar sobre el marc legal que impedeix 
legalitzar la urbanització i sobre la 
necessitat que els veïns en pren-
guin consciència. “Si no reconei-
xem aquesta realitat, no podrem 
avançar”, va manifestar tot afegint 
“desitjaríem que el camí que 
obrim sigui defi nitiu i doni una 
sortida consensuada i ajustada a 
la situació de cada propietari”.

Els grups parlamentaris, disposats a implicar-s’hi

Pilar Abián | Montcada

La Generalitat i l’AMB 
sostenen que la 
urbanització no es pot 
legalitzar i que la llei 
obliga a restituir l’espai

El president de l’Àrea Territorial, Jordi Sánchez, amb l’alcaldessa, Laura Campos Serra, a la dreta, i Carreras van assegurar que l’espai compta amb el grau més alt de protecció

El monogràfi c sobre el Bosc d’en Vilaró va 
comptar amb la participació de parlamen-
taris dels grups de JxSí, CSQEP, PSC, Cs 
i PP, que van fer les seves intervencions 
després de les taules d’experts i adminis-
tracions. Albert Villagrassa (PP) va apos-
tar per propostes adreçades a mantenir 
els habitatges afi rmant “que no poden 
pagar els errors de les administracions” 
i va apel·lar a la unió dels afectats per tro-
bar sortides col·lectives i no individuals. 
El popular va assegurar que conservar 
les vivendes “és només una qüestió de 
voluntat política”. La seva intervenció va 
ser la més aplaudida pels veïns i també la 
més criticada pels altres grups, que el van 
acusar de fer demagògia. 
Hortènsia Grau, de Catalunya Sí Que Es 
Pot (CSQEP), va distingir la realitat ju-
rídica de la realitat social, que obliga a 
buscar una solució que permeti disposar 
d’un habitatge als afectats i, alhora, pro-
tegir l’entorn natural de la Serralada de 
Marina. “S’ha de trobar una sortida ja 
que arribarà el moment que les sentèn-
cies judicials d’enderroc s’hauran d’exe-
cutar”, va dir, tot remarcant la importàn-
cia de cedir posicions en la negociació 
per part de totes les parts implicades. La 

intervenció de Grau va ser criticada per alguns veïns en conside-
rar que anteposava la defensa del medi ambient a les persones. 
Per a Pol Gibert (PSC), la manera d’afrontar el problema “és 
anar tots a una, deixant la demagògia a banda i sense dir 
coses que no són possibles ni ens porten enlloc”, va dir en 
referència a la intervenció del diputat popular. Gibert insistir 
que no només es tracta d’una qüestió tècnico-jurídica, sinó so-
bretot d’un tema social. Sergio Sanz (Cs) va destacar la impor-
tància de reunir-se totes les parts implicades a la mateixa taula 
les vegades que calgui “per trobar una solució consensuada 
que respongui a l’interès general”, tot lamentant els retrets i 
les falses esperances “que no ajuden a trobar una sortida”. 
Finalment, Marc Sanglas (JxSí) es va pronunciar en el mateix 
sentit, apel·lant a la necessitat de treballar a partir de la realitat 
i el moment actuals i d’obrir vies de diàleg “per fer compatible 
la protecció de l’espai públic amb el dret a l’habitatge” | LG

D’esquerra a dreta, els diputats Sanz, Gibert, Villagrassa, Grau i Sanglas

L’alcaldessa reclama 
un posicionament 
inequívoc de totes 
les administracions
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La presidenta de l’AV, Begoña Navajo, abans de l’inici del monogràfi c, amb un grup de veïns manifestant-se a la plaça de l’Església
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PARLEN ELS PROPIETARIS

El veïnat creu que salvar 
els habitatges és qüestió 
de ‘voluntat política’
L’AV confi a que la creació de la Mesa cívica, tècnica i política 
serveixi per negociar una sortida satisfactòria per a tothom

La convocatòria de la jornada mo-
nogràfi ca sobre el Bosc d’en Vila-
ró, amb la participació de totes les 
parts implicades, i la creació d’una 
Mesa cívica, tècnica i política van 
ser dues de les demandes que 
l’AV de la urbanització va fer arri-
bar al Ple Municipal en forma de 
moció el passat mes de març i que 
va ser aprovada per tots els grups. 
Els veïns no estan disposats a ac-
ceptar el pla que preveu la desapa-
rició del sector en el termini de 35 
anys i estan immersos en una in-
tensa campanya de mobilitzacions 
des del passat mes de juliol, quan 
el Ple va aprovar el document. 
A la sessió monogràfi ca del dia 8 
van participar més d’un centenar 
de veïns, vestits amb les seves sa-
marretes reivindicatives. La presi-
denta de l’AV, Begoña Navajo, va 
explicar amb detall els orígens de 
la urbanització, en la dècada dels 
anys seixanta, i els diferents intents 
frustrats de legalització endegats 
pels veïns i per la administració lo-
cal, a qui va acusar d’actuar amb 
“irresponsabilitat i deixadesa” en 
no tenir cura d’arribar fi ns al fi nal 
de la tramitació. Navajo va compa-
rar la situació del Bosc d’en Vilaró 
amb nuclis similars d’altres munici-
pis que sí van ser regularitzats i va 
lamentar aquest “greuge”. També 

va tornar a carregar contra l’Ajun-
tament per la permissivitat amb 
què va actuar durant anys davant 
la construcció de nous habitatges 
i per haver alimentat falses expec-
tatives de legalització dotant l’espai 
de serveis com el transport públic, 
correus, la xarxa d’aigua potable, 
parcs i un local social. 

Responsabilitat compartida. “El 
barri no existiria avui dia si els 
governs de torn haguessin actuat 
correctament; per tant, la respon-
sabilitat és compartida, nosaltres 
per construir on 
no tocava i ells, 
per permetre-ho 
i, en alguns ca-
sos, alentar-ho”, 
va afi rmar la pre-
sidenta de l’AV al 
fi nal de la jorna-
da, tot destacant 
la importància 
d’haver constituït 
la Mesa cívica, 
tècnica i política per buscar plegats 
una solució consensuada que els 
permeti conservar les seves llars. 
“Els polítics –va afegir visible-
ment emocionada– han de ser 
conscients que estem parlant de 
la vida de persones; d’una rea-
litat consolidada des de fa més 
de 50 anys i el que demanem és 

buscar, entre tots, una solució 
excepcional i alternativa a l’ex-
tinció”, va reclamar Navajo.
En la mateixa línia es va pronun-
ciar l’advocat de l’entitat veïnal des 
de fa 10 anys, Jaume Messegué: 

“No reclamem 
un sòl urbà con-
solidat, busquem 
un equilibri entre 
la protecció del 
medi i la concre-
ció de les propi-
etats; parlem de 
regularització de 
l’espai, a través 
de fórmules cre-
atives que evitin 

l’extinció dels habitatges”. 
El lletrat també va insistir en la 
necessitat d’actuar amb diligèn-
cia per respondre a les necessitats 
urgents dels veïns. “Ara no es 
poden fer reparacions de cap 
mena i també urgeix trobar 
una solució als expedients d’en-
derroc en curs”, va dir.

Intervencions emotives. Durant 
tota la sessió, els sentiments van 
estar a fl or de pell entre els veïns, 
especialment quan van pujar a 
l’escenari dos representants i van 
mostrar una pancarta elaborada 
pels nens de la urbanització amb 
dibuixos i preguntes dirigides als 
polítics sobre el futur de les seves 
cases. Els assistents van seguir 
amb atenció les explicacions dels 
experts i dels polítics –amb alguns 
moments de tensió que es van po-
der reconduir– i van plantejar pre-
guntes i refl exions a l’última part 
de la trobada. La majoria dels que 
van prendre la paraula van mos-
trar la seva incredulitat que la llei 
actual d’urbanisme no pugui ser 
modifi cada per donar solució a ca-
sos com el de la seva urbanització. 
Els afectats entenen que només es 
tracta d’una qüestió de “voluntat 
política” i van manifestar el seu 
total rebuig al pla que preveu l’ex-
tinció diferida dels seus habitatges 
d’aquí a 35 anys. Tampoc no en-

tenen que les administracions no 
tinguin en compte que, durant 
cinquanta anys, la majoria dels 
veïns ha pagat i paga impostos, 
com ara l’IBI, sense que això hagi 
revertit en la millora del sector ni 
en una dotació completa de ser-
veis bàsics. 
Un dels veïns va preguntar als ex-
perts sobre la situació de la urba-
nització Sol i Aire de Sant Cugat, 
que es troba al parc de Collsero-
la en terrenys forestals i sobre la 
qual no pesa cap amenaça d’ex-
tinció ni s’han obert expedients 
de disciplina urbanística. Josep 
M. Carreras, de la Diputació, va 
reconèixer que, en ambdós casos, 
la gestió del problema no s’ha fet 
correctament des del punt de vis-
ta jurídic, perquè totes les cases 
construïdes haurien de tenir expe-
dients oberts, però va afegir que 
aquesta irregularitat “no canvia 
la situació actual d’incompli-
ment de la legislació en matèria 
urbanística en ambdós casos”.

Laura Grau | Montcada

L’advocat de l’AV insta 
les administracions 
a trobar fórmules 
creatives que permetin 
regularitzar l’espai 
i evitar l’extinció 
dels habitatges
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El 3 de juliol (18.30h) es farà un 
taller al Casino perquè els veïns 
opinin sobre la integració de la 
N-150 al nucli urbà perquè es-
devingui una avinguda. Aquest 
serà el primer pas d’un procés 
participatiu que el 19 de juny van 
anunciar el president de l’Àrea 
Territorial, Jordi Sánchez (ERC), 
i el regidor de barri, Óscar Gil 
(ICV-EUiA), en una assemblea 
informativa que va comptar amb 
una vuitantena de participants. 
Amb les idees que es recullin en 
aquest taller es redactaran dife-
rents propostes tècniques que, a 
fi nal de setembre, se sotmetran a 
votació. 
La voluntat del govern munici-
pal és que la carretera quedi in-
tegrada al barri donant resposta 
a les necessitats de la ciutadania, 
especialment les que afecten a la 
mobilitat i a la seguretat del vial. 
Segons va manifestar Sánchez, a 
l’actuació es destinaran 1,5 milions 
d’euros provinents d’una subven-

ció de la Diputació. Amb aquest 
import no serà possible executar 
un projecte de tot el vial, així que 
la proposta del consistori passa 
per fer la intervenció per trams. El 
primer arribaria des de les prime-
res cases –un cop passat el polígon 
Coll de Montcada–, fi ns al semàfor 
de l’avinguda Terra Nostra, on el 
vial tindria aspecte d’avinguda. A 
partir d’aquest punt i fi ns al pont de 
la C-58 es farien accions destinades 
a millorar la seguretat, la mobilitat 
i els accessos i, especialment, a limi-
tar la velocitat del trànsit.

Projecte global. “Volem facilitar 
la connectivitat entre els barris 
i, en el marc d’un projecte glo-
bal que inclou una anella ver-
da al voltant del Turó, n’hi ha 
aquest, que benefi ciarà especial-
ment Terra Nostra”, va explicar 
el president de l’Àrea Territorial. 
Aquesta intervenció, que podria 
començar a fi nal de l’any vinent, 
se sumarà a les de les dues roton-
des que es construiran a la N-150 

d’accés als polígons de Can Cuiàs 
i Coll de Montcada –en connexió 
també amb el cementiri de Collse-
rola. La primera costarà 1 milió 
d’euros i la segona, 600.000 i les 
sufragarà, en un 70%, l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB), 
mentre que el 30% restant serà a 
càrrec dels empresaris. Un altre 
projecte complementari, que es 
debatrà en el Ple del mes de juny, 
és fer una vorera i un carril bici 
al costat muntanya de la carrete-
ra entre Terra Nostra i Can Sant 
Joan que costarà 750.000 euros i 
pagarà la Diputació.
L’assemblea va servir per presen-
tar el procés participatiu sobre el 
disseny de la N-150 i també per-
què els assistents traslladessin als 
polítics les seves queixes quant a 
problemes endèmics del barri com 
ara la pacifi cació del trànsit intern, 
l’estat de les voreres i la necessitat 
de soterrar les línies elèctriques i te-
lefòniques, entre d’altres. També es 
va reclamar que l’autobús 155 arri-
bi a la plaça del Poble i a la zona 21.

Pilar Abián | Terra Nostra

TERRA NOSTRA

El govern anima els veïns a proposar 
idees per integrar la N-150 al barri
El 3 de juliol es farà un taller amb tècnics per recollir les necessitats del veïnat

L’assemblea informativa per explicar el procés participatiu al veïnat es va fer el 19 de juny a la sala Josep M. Prado del Gran Casino
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anuncis gratuïts                      
Tel. 935 726 474      
ae: som@laveu.cat

En venta. Piso, 80 m², calle Proven-
za, para entrar a vivir, completamente 
reformado. Tel. 931 149 386 / 666 
407 607 (Isabel).
Alquiler. Plaza de párquing en la 
calle Bruc de Montcada Nova. Precio 
económico (Mari).  653 096 595. 
Se ofrece. Refl exologia podal. 
Atención en domicilios. Tel. 602 
560 530. 
Alquiler. Plaza de garaje en av. 
Riera Sant Cugat, frente al INS La 
Ferreria. Tel. 650 921 166.
Clases. De alemán, particulares. 
Tel. 610 392 086.

Nous Plans 
d’Ocupació 
ofereixen feina 
a 21 persones
L’Ajuntament oferirà durant els 
propers mesos 21 llocs de feina per 
treballar a la corporació mitjan-
çant plans d’ocupació, subvencio-
nats per la Diputació. Actualment 
s’han convocat ja dues places, una 
per treballar en la coordinació 
dels plans d’ocupació i una altra, 
com a auxiliar administrativa. 
Em ambdós casos, les persones 
interessades s’han de trobar en si-
tuació d’atur i no haver participat 
en cap dels plans d’ocupació local 
fets en els darrers dos anys.

Requisits. Per formalitzar la ins-
cripció cal anar a l’Ofi cina de Tre-
ball de la Generalitat (OTG) de 
Ripollet. Els contractes comença-
ran a l’agost i duraran entre 16 i 17 
mesos. Per al lloc de feina d’auxi-
liar, cal formació mínima en gra-
duat escolar o l’ESO, coneixement 
de català nivell C i del programa 
informàtic Offi ce. Per a la tasca 
de coordinació, cal tenir titulació 
universitària, preferentment Psico-
logia o Psicopedagogia, o bé relaci-
onada amb l’àmbit de les Ciències 
Socials o Humanitats | PA

Can Sant Joan 
tindrà un carril 
bici en connexió 
amb la C-17
La comissió de seguiment dels 
projectes inclosos al Pla Integral 
de la Muntanyeta de Can Sant 
Joan ha acordat la creació d’un 
carril bici d’entrada i sortida al 
barri –que anirà en paral·lel al 
talús i a les vies de tren–, entre 
la rotonda que enllaça les carre-
teres C-17 i N-150 i la plaça de 
la Pedra. Aquesta obra s’inclourà 
en el projecte del govern ‘Anella 
cívica al voltant del Turó’, que 
pretén millorar la connexió en-
tre els barris del municipi. 

Col·laboració amb Barcelona. El 
futur carril bici compartirà es-
pai amb la calçada i el sufragarà 
l’Ajuntament de Barcelona en el 
marc d’un projecte destinat a pro-
mocionar l’ús d’aquest transport 
sostenible. Ambdós consistoris 
també treballen plegats en altres 
intervencions, com l’enllaç per a 
vianants dels carrers del Bosc i 
Oristà (Barcelona) i la connexió 
entre Can Cuiàs i Ciutat Meri-
diana mitjançant l’aqüeducte del 
torrent del Bosc Llarg | LR

Instal·lació d’un 
nou ascensor a 
la Biblioteca del 
carrer Turó
Els operaris ja estan instal·lant el 
nou ascensor de la Biblioteca de 
Can Sant Joan (Turó, 45) en subs-
titució de l’antic, inoperatiu des 
de fa anys. Amb motiu d’aques-
ta actuació i de les vancances 
d’estiu, l’equipament romandrà 
tancat fi ns al 4 de setembre. Qui 
tingui actualment llibres en prés-
tec els podrà retornar en aquesta 
data o bé lliurar-los abans de la 
mateixa a la Biblioteca Elisenda 
(Tarragona, 32) | LR

Curs sobre 
la presència 
empresarial 
a Internet
La Regidoria de Promoció Eco-
nòmica i Ocupació organitza un 
curs adreçat a persones emprene-
dores per aprendre a analitzar la 
presència de la seva empresa a In-
ternet. La sessió es durà a terme 
el 23 de juny, de 9.30 a 11.30h, 
al departament municipal, (Alt 
de Sant Pere, 73). Les persones 
interessades es poden inscriure 
a través del correu electrònic pro-
mocioeconomica@montcada.org | SA
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Primers focs en una primavera tòrrida
Al mes de juny, fi ns al tancament 
d’aquest edició, hi ha hagut dos 
incendis destacats al municipi. El 
més important va tenir lloc el 14 
de juny a la zona d’horts situada 
a la llera del Besòs al costat de 
la carretera de la Roca –imatge 
superior. El foc, que es va pro-
duir cap a les 20h per causes 
que encara es desconeixen, es 
va controlar en un parell d’hores 
amb la intervenció de 3 dotacions 
de bombers, agents de la Policia 
Local, l’ADF i un helicòpter. El 
sector on va tenir lloc el succés 
és ple de barraques construïdes il-
legalment en una zona qualifi cada 

d’agrícola en la qual l’Ajuntament 
té oberts expedients de disciplina 
urbanística. “A l’igual que hem 
fet al Turó, estem treballant per 
restituir aquest espai en un futur 
proper”, ha manifestat el presi-
dent de l’Àrea Territorial, Jordi 
Sánchez (ERC). En aquesta línia 
una de les primeres passes ha 
estat aconseguir que el Consorci 
del Besòs incorpori aquest espai 
al seu àmbit d’actuació.
D’altra banda, el 15 de juny va ha-
ver un altre incendi provocat per 
una burilla o un petard al parc de 
la Llacuna en què es va cremar 
una superfície de 600 m2 | LR 

L’AV Can Sant Joan ha recollit 
un total de 1.326 signatures en 
suport a la reivindicació de mi-
llorar l’accessibilitat a l’estació 
de Montcada Bifurcació. L’enti-
tat veïnal va lliurar les fi rmes a 
l’Ajuntament el passat 8 de juny 
perquè sigui aquest qui traslladi la 
demanda a l’Administració d’In-
fraestructures Ferroviàries (Adif). 
L’AV reclama la instal·lació d’un 
ascensor per a les persones amb 
mobilitat reduïda i l’elevació de les 
andanes perquè els usuaris puguin 
accedir als trens sense problemes. 
“La distància entre l’andana i 
l’esglaó del tren supera el mig 
metre. He vist gent que pujava 
a quatre grapes perquè no arri-
bava de cap altra manera”, va 
comentar el president de l’entitat 
veïnal, José Luis Conejero, tot re-

cordant que aquesta és una antiga 
demanda del barri.

Demora. En el Pla de Millora de 
la Xarxa de Rodalies de Renfe, 
pactat al 2013 entre el Ministe-
ri de Foment i la Generalitat, es 
contemplava un projecte per mi-
llorar l’accessibilitat i modernitzar 
l’estació de Montcada Bifurcació. 
L’actuació tenia la consideració de 
prioritària, conjuntament amb 22 
obres a d’altres estacions de Cata-
lunya amb una inversió global de 
76 milions d’euros. Segons es va 
anunciar durant la presentació del 
Pla, les millores s’havien d’execu-
tar abans del 2016. “Fins ara, 
però, no han fet res i durant tot 
aquest temps hi ha hagut diver-
sos accidents quan els usuaris 
accedien al tren o a l’andana”, 
es lamenta Conejero.

Sílvia Alquézar | Redacció

CAN SANT JOAN

L’AV recull 1.326 fi rmes 
per reclamar millores a 
l’estació de Bifurcació
L’Ajuntament les ha recollit i les farà arribar a Adif

Representants de l’AV van lliurar les fi rmes en presència de l’alcaldessa, Laura Campos
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La Diputació ha posat en marxa 
la campanya d’Informació i Vi-
gilància contra incendis forestals 
(PVI), un programa de suport als 
municipis en la prevenció de focs 
al bosc durant els mesos d’estiu 
i que es realitza en col·laboració 
amb 269 ajuntaments i 118 agru-
pacions i 9 federacions de defensa 
forestal (ADF). A Montcada i Rei-
xac, s’hi destinen dues unitats de 
vigilància amb vehicle, una de les 
quals vigila el parc de la Serralada 
de Marina des del Turó, i l’altra, 
recorre la muntanya, incloent 
Santa Coloma, Badalona i Tiana. 
Ambdues unitats estan formades 
per dos agents cadascuna que, a 
més de fer tasques de vigilància, 
també informen els visitants del 
parc sobre les precaucions que 
han de seguir. 
El sistema de vigilància es com-
pleta amb tres torres de guaita 
situades a diferents punts del parc 
que vigilen l’àmbit de Montcada 
per si detecten qualsevol columna 
de fum i amb la tasca dels volun-
taris de l’ADF local. 

Col·laboració ciutadana. Fonts de 
l’Ofi cina de Prevenció d’Incendis 
Forestals de la Diputació alerten 
de l’elevat risc d’incendis d’aquest 
estiu i demanen a la població tru-
car al 112 si es detecten indicis de 
foc al bosc ja que la rapidesa en la 
intervenció és vital a l’hora de con-
trolar la propagació de les fl ames.

Laura Grau | Redacció

En marxa el dispositiu d’informació i 
vigilància contra els incendis forestals
Hi ha dos vehicles que recorren els boscos diàriament i tres torres de guaita
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CAMPANYA D’ESTIU

Les temperatures a l’alça –que es 
mantenen en el moment de tan-
car aquesta edició– han provocat 
que Protecció Civil hagi alertat 
la població dels riscos de la for-
ta calor en base a les previsions 
del Servei Meteorològic de Ca-
talunya i per les afectacions que 
se’n deriven. Aquesta situació 
pot produir en les persones una 
pèrdua de líquids i sals minerals 
(clor, potasi, sodi, etc) necessaris 
per a l’organisme. També agreu-
jar una malaltia crònica o provo-
car deshidratació i esgotament. 
Si l’exposició a temperatures ele-
vades es perllonga, es pot sofrir 
un cop de calor. Hi ha alguns 
símptomes que ens poden ajudar 
a alertar que algú l’està patint , 

com ara una temperatura molt 
alta, mal de cap, nàusees, set in-
tensa, convulsions, somnolència 
o pèrdua de coneixement.

Recomanacions. Per gaudir d’un 
estiu saludable i evitar l’aparició 
dels trastorns relacionats amb la 
calor es poden seguir alguns con-
sells com rebaixar la temperatura 
a casa amb algun tipus de clima-
tització –ventiladors o aire con-
dicionat; dutxar-se sovint i obrir 
les fi nestres per refrescar la llar 
durant la nit. Al carrer, cal evitar 
el sol directe, portar gorra o bar-
ret, vestir roba lleugera i buscar 
les zones d’ombra. També convé 
limitar l’activitat física durant les 
hores de més calor, hidratar-se 
sovint i vigilar l’alimentació.

Laura Grau | Redacció

Continua l’alerta davant
la forta onada de calor
Cal hidratar-se i evitar les hores de màxima insolació

PREVENCIÓ La Policia Local 
decomissa mitja 
tona de llentiscle
Agents de la Policia Local han 
decomissat en els últims quatre 
mesos prop de 500 quilos de llen-
tiscle arrencat de forma il·legal a 
la Serralada de Marina. Aquest 
arbust, característic del sotabosc 
mediterrani, és utilitzat per les 
fl oristeries per fer rams i corones 
mortuòries, ja que té una fulla 
resistent i un vistós fruit de color 
vermell. Tot i no ser una espècie 
protegida, la tala indiscriminada 
d’aquesta planta pot tenir efectes 
nocius per a l’entorn natural. 
Alguns ajuntaments catalans 
amb massa forestal ja han apro-
vat ordenances per prohibir la 
recol·lecció furtiva de llentiscle. 
De fet, el Parc de la Serralada de 
Marina disposa d’una normativa 
que prohibeix la recol·lecció de 
plantes, fl ors i fruits per a usos 
comercials | LG
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Les obres de soterrament de la línia de tren R2 al seu 
pas per Montcada i Reixac començaran l’any 2020, tin-
dran un pressupost d’execució d’uns 300 milions d’eu-
ros i una durada de 40 mesos. Aquest és l’anunci que va 
fer el ministre de Foment, Íñigo de la Serna.
Aquesta notícia arribava després que l’1 de març es re-
prenguessin les reunions entre el Ministeri de Foment i 
l’Ajuntament, després de vuit mesos d’inactivitat per part 
de l’Estat. En aquella reunió, el consistori va presentar 
un estudi preliminar que permetia reduir el cost econò-
mic de l’actuació en un 50% (200 milions d’euros) i es 
va acordar reprendre també la comissió político-tècnica 
per analitzar la proposta tècnica i econòmica presenta-
da per l’Ajuntament. Finalment aquell estudi previ s’ha 
convertit en la base de l’estudi informatiu que està elabo-
rant el Ministeri i Adif. El projecte contempla el soterra-
ment de quasi quatre quilòmetres, des de Vallbona fi ns 
la cruïlla sota l’autopista C-33 i el riu Ripoll. Els estudis 
informatius inclouran una tercera via, entre Montcada i 

Reixac i Montmeló, per a la millora del trànsit a la xarxa 
de Rodalies. 
Les obres del soterrament, però, no podran iniciar-se 
amb la immediatesa que el consistori i la ciutadania vol-
drien. S’han de complir els requeriments legals i fer tot 
un seguit de tramitacions administratives que inclouen la 
licitació, la redacció i l’adjudicació dels estudis informa-
tius, dels projectes tècnics i de l’execució de les obres, 
a més dels períodes d’exposició pública i d’al·legacions, 
que faran que l’obra comenci l’any 2020.
A partir d’ara i, de forma simultània per guanyar temps, 
es redactaran dos estudis informatius. El primer està re-
ferit exclusivament al soterrament i l’altre analitzarà la 
millor solució ferroviària i urbana de la zona de Rodalies 
Nord. Paral·lelament, i també amb la fi nalitat d’escurçar 
terminis, s’ha realitzat la petició de validació de la Decla-
ració d’Impacte Ambiental de l’anterior projecte al Minis-
teri de Medi Ambient, o bé s’haurà d’iniciar novament, si 
hi ha canvis substancials respecte als projectes inicials. 

>monogràfi c

CALENDARI DE L’ACTUACIÓ

ÀREA PRESIDÈNCIA
Coordinació i redacció: Gabinet de Premsa
Més informació a www.montcada.cat

TRÀMITS ADMINISTRATIUS
S’han de fer dos estudis informatius, la
redacció del projecte i l’adjudicació de l’obra

ANUNCI SOTERRAMENT
El 18 de maig, el ministre de Foment feia 
públic el soterrament a Montcada i Reixac

El procés administratiu obliga a iniciar l’obra 
del soterrament de la línia R2 l’any 2020

LAURA CAMPOS
ALCALDESSA

El 18 de maig va ser un dia històric per a la nostra 
ciutat. L’Estat es comprometia públicament a 
executar el soterrament de l’R2 al seu pas pel 
municipi. A la reunió prèvia es van determinar els 
terminis per realitzar tot el procediment administratiu 
que fi nalitzarà amb l’inici de les obres, previst per a 
l’any 2020. 
Durant la trobada, vam decidir que la comissió 
mixta, ja creada, s’encarregarà de fer el seguiment 
d’aquests processos administratius i vetllar –amb 
reunions periòdiques– perquè tots aquests terminis 
es compleixin amb rigorositat. 
Tres dies després de l’anunci del soterrament es 
produïa una altra víctima del tren a Montcada i 
Reixac. Malauradament, i fi ns que comencin les 
obres, aquesta situació es pot tornar a repetir. Com 
a Ajuntament, treballarem perquè el Ministeri i l’Adif 
escurcin els terminis al màxim i que el soterrament 
esdevingui una realitat el més aviat possible. 
Mentrestant, hem exigit al gestor ferroviari que 
realitzi actuacions per millorar la seguretat als passos 
a nivell i a les vies.

Volem que s’escurcin
els terminis

Montcada
ho aconseguirà

JORDI SÁNCHEZ
PRESIDENT DE L’ÀREA TERRITORIAL

Malgrat els continus incompliments del govern espanyol 
des del 2007, Montcada i Reixac assolirà el soterrament. 
Ho aconseguirem. En primer lloc, per la lluita de la ciu-
tadania de Montcada i la PTJST, gràcies a la qual hem 
aconseguit encarar la negociació amb mobilització, pre-
sència mediàtica i conscienciació dels representants po-
lítics a totes les institucions.  
En segon lloc, per la necessitat del soterrament total. La 
fractura d’unes vies de tren que ens trinxen no provo-
quen només un problema de seguretat. Cohesió, mo-
bilitat, integració, temps, salut, aire net... requereixen el 
soterrament. Solucions com passos soterrats o elevats, 
consolidarien la ferida, el mur que ens divideix. 
I en tercer lloc, la importància del projecte i de Montcada 
i Reixac per a la millora de rodalies i de les comunicaci-
ons. La nostra ciutat és al centre de tot: tercera via a l’R2, 
desdoblament de l’R3, salt del moltó al ramal aigües, 
manteniment dels trens, millora del servei de l’R4, etc. 
No acceptarem res que no passi pel soterrament total 
de l’R2. Primer han de complir amb el que ens deuen. 
D’una vegada per totes hem de pensar les infraestructu-
res des de i per Montcada i Reixac.

La mobilització
ha de continuar

ANTONI MOLLET
PORTAVEU PLATAFORMA TRACTE JUST SOTERRAMENT TOTAL

La demanda històrica de soterrament ha assolit un nivell 
de resposta institucional, tant a Catalunya com a l’Estat, 
molt esperançador. S’ha arribat a aquest punt gràcies a 
la mobilització de la ciutadania i al compromís valent del 
govern municipal i dels nostres representants. Però NO 
ens hauríem de refi ar de les bones paraules i ciutadania 
i Ajuntament hem de continuar en actitud de mobilitza-
ció fi ns que les declaracions positives dels responsables 
del soterrament es concretin en accions irreversibles.
Ara és essencial establir dos objectius: en primer lloc, fer 
un seguiment acurat de tots el compromisos del Minis-
teri de Foment i Adif des d’ara mateix i alhora mantenir 
les accions ciutadanes i institucionals com les jornades, 
els homenatges i les campanyes. Des d’una vigilància 
constant i la demanda de màxima celeritat, Montcada i 
Reixac haurà de tenir tota la paciència que els comple-
xos processos administratius de tramitació ens demana-
ran d’aquí a l’any 2020. En segon lloc, exigir la millora 
immediata de les condicions de seguretat als dos pas-
sos a nivell i a les tanques de protecció a tot el traçat. 
Hem de ser intransigents en aquesta exigència.

Cronologia del soterrament de l’R2
2017 2018 2019 2020
Licitació dels estudis informatius

Adjudicació, redacció i exposició 
pública dels estudis formatius +
Tràmit mediambiental

Licitació i redacció del projecte executiu

Inici de les obres del soterrament

Licitació de l’execució de l’obra

El soterrament total serà una realitat a partir de l’any 2020
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El problema d’ocupacions de pi-
sos buits a La Ribera està creant 
malestar entre els veïns, que te-
nen por de marxar de vacances i 
trobar els seus domicilis ocupats 
quan tornin. Aquesta va ser una 
de les preocupacions expressa-
des pels veïns a l’assemblea que 
va convocar l’AV el 20 de juny i 
que va comptar amb la presència 
d’agents de la Unitat de Proximi-
tat de la Policia Local i la regidora 
de l’Àrea Interna, Montserrat Ri-
bera (ERC). El cap de la unitat, 
Jordi Hijalba, va tranquil·litzar els 
assistents explicant la diferència 
entre una ocupació i una violació 
de domicili. “En el primer cas, 
estem parlant d’usurpar un ha-
bitatge que no és la llar habitual 
de ningú, i en el segon, es tracta 
d’entrar sense autorització del 
propietari que hi viu, fet que 
suposa la detenció immediata 
de l’instrús i la consegüent de-
núncia penal”, va insistir Hijalba, 
qui va donar un seguit de consells 
per prevenir robatoris al domicili 
en períodes d’absència, com ara 

carregar el cotxe al pàrquing, sor-
tir ben d’hora al matí, pactar amb 
algun veí la recollida del correu, 
deixar alguna llum programada 
perquè s’encengui regularment i 
no deixar ni joies ni diners. 

Incivisme. L’assemblea s’emmarca 
en les accions que està fent l’AV 
per reclamar més atenció al barri, 
que presenta problemes relacio-
nats amb l’incivisme, com l’aban-
donament de brossa a la via pú-
blica i el trencament de mobiliari 

urbà. El president de l’AV, Jaime 
Imbernón, també va denunciar 
l’embossament del clavegueram, 
especialment a la pista esportiva. 
Quan plou, la falta de drenatge fa 
que es formin grans basals i que la 
sorra desaparegui. “Tot i que s’ha 
reomplert de terra, el problema 
persistirà si no es fa una neteja 
a fons”, va explicar Imbernón. 
Ribera ha anunciat próximes re-
unions amb l’AV: “Serà l’entitat 
l’encarregada de canalitzar les 
queixes i inquietuds dels veïns”.

Laura Grau | La Ribera

Preocupació dels veïns per l’ocupació 
il·legal de pisos durant les vacances
La Policia Local descarta que aquest fenomen es pugui produir a llars habitades 

Monserrat Ribera, Jordi Hijalba i Jaime Imbernón, al local de l’AV de la Ribera, durant l’assemblea
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.....També és notícia......................................

CANVI D’EXECUTIVA
Joaquín Salas, triat nou coordinador 
de l’agrupació local de Ciutadans

L’agrupació local de Cs ha renovat la seva executiva i 
ha triat Joaquín Salas –segon per la dreta– com a nou 
president. Angelina Del Pino ha passat a ser la secre-
tària; Álex Teruel, responsable de logística; Loli García 
Milà, d’imatge i comunicació, i Fernando Almansa 
farà les funcions d’enllaç amb el grup municipal. Sa-
las ha manifestat que assumeix el càrrec amb il·lusió 
i amb l’objectiu de fer crèixer el partit –que compta 
amb tres representants al Ple. El nou coordinador de 
Cs considera que la formació és “una clara alternati-
va de govern a la ciutat, davant d’un executiu sense 
projecte i una oposició únicament preocupada pels 
seus problemes interns” | PA

TRIBUNALS
Joan Josep Nuet declara davant del TSJC amb el suport de 
partidaris del dret a decidir i de membres del govern local
Nuet, líder d’EUiA i secretari tercer de la mesa del 
Parlament –segon per la dreta–, va declarar el 12 
de juny al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
(TSJC) per haver permès votar una resolució sobre 
el referèndum l’octubre del 2016. El diputat montca-
denc, que està acusat de desobediència i prevarica-
ció, va rebre el suport de partidaris del dret a decidir 
que es van concentrar a les portes del Tribunal con-
vocats per l’ANC, Òmnium i l’AMI, entre les quals hi 
havia representants del govern autonòmic i del local, 
com ara l’alcaldessa, Laura Campos (ICV-EUiA), i els 
regidors Óscar Gil (ICV-EUiA) i Jordi Sánchez (ERC). 
Després de comparèixer, Nuet va declarar que cap 
tribunal el pot jutjar per la seva activitat parlamen-
tària. “No sóc independendista, sinó demòcrata”, 
va dir. L’agrupació local de Cs va criticar la presència 

SOPAR POLÍTIC
ICV organitza una trobada comarcal al 
municipi amb la presència d’Urtasun

ICV del Vallès Occidental va organitzar el passat 8 de 
juny un sopar a Montcada i Reixac per a militants i sim-
patitzants que va comptar amb la presència del porta-
veu de la formació i eurodiputat, Ernest Urtasun. Altres 
representants de la formació que també hi van assistir 
van ser, a més de l’alcaldessa de Montcada i Reixac, 
Laura Campos, la de Santa Perpètua, Isabel García; els 
coordinadors comarcals d’ICV Ramon Capolat i Àngels 
Marcuello; el diputat provincial d’Entesa, Carles Rodrí-
guez, i la diputada de CSQP, Hortènsia Grau | LR
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PROCÉS SOBIRANISTA
Carles Campuzano defensa l’Estat propi com l’única 
via per fer front als ‘reptes de la globalització’

El diputat i portaveu de PDeCAT al Congrés, Carles Campuzano, va visi-
tar el municipi el 19 de juny convidat per la secció local de la formació 
en el marc de la campanya que ha engegat per promoure el sí a la 
consulta sobre la independència que el govern català ha convocat per 
al proper 1 d’octubre. Campuzano va mostrar la seva preocupació per-
què, a aquestes alçades del procés, encara s’estigui debatent sobre el 
dret de Catalunya de fer o no la consulta, “quan el que s’hauria d’estar 
discutint són les raons a favor 0 en contra de la independència”. Per al 
diputat, aquest fet posa de relleu la manca de democràcia del govern es-
panyol, “que acumula una cultura política autoritària i està a anys llum 
de països com el Canadà o el Regne Unit, on hi ha una llarga tradició 
de consultes” va dir, en referència a les que s’han fet al Quebec i Escòcia, 
respectivament. Campuzano va defensar la necessitat d’un Estat propi 
com l’única via per fer front als reptes que es deriven de la globalització 
com la competitivitat als mercats internacionals, la revolució tecnològica, 
les desigualtats, l’envelliment de la població i els fl uxos migratoris. “Per 
guanyar aquesta cursa i viure en una societat pròspera, ens calen unes 
polítiques fi scals i econòmiques pròpies”, va dir el diputat, que es va 
mostrar crític amb el model econòmic del govern espanyol entenent que 
no genera prosperitat. Campuzano va defensar el sí a la independència 
apel·lant al sentit pragmàtic de la gent, més enllà del sentiment identitari. 
La presidenta del PDeCAT a Montcada, Amèlia Morral, i el portaveu mu-
nicipal de la formació, Joan Carles Paredes, van acompanyar Campuzano 
–al centre de la imatge–, qui va atendre les preguntes del públic | LG

TROBADA AMB JOSEP RULL
El projecte per ordenar el límit entre Montcada i la 
Llagosta continua aturat per culpa d’un recurs
Amb l’objectiu d’intentar desencallar la situació, l’alcaldessa, Laura 
Campos (ICV-EUiA) i el president de l’Àrea Territorial, Jordi Sánchez 
(ERC), van propiciar el 14 de juny una trobada amb el conseller de Te-
rritori i Sostenibilitat, Josep Rull, el director general d’Urbanisme, Agus-
tí Serra, i l’alcalde de la Llagosta, Óscar Sierra (PSC). La discrepància 
entre ambdues corporacions locals té el seu origen en l’operació urba-
nística feta al 2005 que va propiciar el trasllat de la fàbrica Valentine 
del nucli urbà al polígon Can Milans, una actuació que va ser anul·lada 
al 2008 pel Tribunal Superior de Justícia de Catalunya (TSJC). Precisa-
ment en compliment d’aquesta sentència, l’actual govern municipal va 
aprovar a fi nal del 2015 un nou canvi de planejament en el sector, que 
afecta una superfície de 240.000 m² i té com a objectiu potenciar la 
instal·lació de noves activitats econòmiques; crear un parc fl uvial al llarg 
de la riera i un corredor verd que connecti el riu Besòs i el Pla de Reixac, 
i millorar l’entorn de l’antiga carretera de Ribes. “És una llàstima que 
aquest projecte s’hagi de dirimir als tribunals, ja que planteja fer unes 
millores que són molt necessàries”, ha dit Sánchez | PA

El paviment del parc de la plaça d’Águilas (Montcada 
Nova-Pla d’en Coll), fet amb làmines de fusta, se substi-
tuirà a partir del 26 de juny. L’elevat cost de manteniment 
i els freqüents trencaments han motivat l’Ajuntament a 
canviar el terra per lames de formigó. D’altra banda, el 
consistori ha efectuat darrerament diferents actuacions 
de millora a l’espai públic del barri donant resposta a 
algunes de les demandes formulades per l’AV | LR

OBRES
Comença el canvi de paviment a la 
plaça d’Águilas, al costat de la C-17
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de membres del govern local a les portes del TSJC 
entenent que aquesta acció tenia per objectiu “coac-
cionar” l’acció de la justícia | LG
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El cicle de visites a empreses que organitzen conjunta-
ment l’Ajuntament i la Diputació segueix el 29 de juny 
amb un recorregut pel centre comercial El Punt i l’Hotel 
Ciutat de Montcada, d’11.30 a 13.30h. Les empreses 
interessades a donar-se a conèixer per aquesta via ho 
poden sol·licitar a montcadaempren@montcada.org | LR

VISITES GUIADES
La propera es farà al centre comercial 
El Punt i a l’Hotel Ciutat de Montcada
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DIA DE L’ORGULL LGTBI
L’Ajuntament organitza diverses activitats per 
celebrar l’efemèride com la pintada d’un mural a la 
cruïlla entre el carrer Major i l’avinguda de la Ribera

El Consell d’Infants (CI) va pre-
sentar el 20 de juny a les autori-
tats municipals el projecte desen-
volupat aquest curs, en un acte 
que va tenir lloc a la Sala de Plens 
de la Casa de la Vila. Enguany, 
els nens i nenes han centrat els 
seus esforços a donar a conèixer 
l’ens participatiu entre la ciutada-
nia i establir la normativa de fun-
cionament, que ratifi carà el Ple 
de l’Ajuntament al mes de juliol. 
“Abans de començar a tractar 
temes per millorar la ciutat, 
que és el nostre objectiu fi nal, 
hem considerat que primer era 
important defi nir unes normes 
d’organització per treballar mi-
llor”, va manifestar un dels con-
sellers. 

Valoracions. En el torn d’interven-
ció de les autoritats municipals, 
l’alcaldessa, Laura Campos (ICV-
EUiA), va felicitar els infants per 
la feina feta durant tot el curs. 
“Heu fet un treball molt seriós 
i sensat. Estem orgulloses de te-
nir un CI tan implicat amb la 
ciutat”, va expressar l’edil, qui va 

agrair als centres educatius el seu 
esforç per treballar conjuntament 
pel bé de la ciutat. Al Ple també 
va assistir la regidora d’Educació, 
Infància i Joventut, Jessica Sego-
via (ICV-EUiA), qui va recordar 
que el CI es va posar en marxa 
l’any passat amb una experiència 
pilot que va consistir en l’elabo-
ració d’una proposta per remo-

delar la plaça Lluís Companys. 
“Enguany, l’Ajuntament us va 
proposar inicialment parlar de 
qüestions relacionades amb el 
medi ambient, però ens sem-
bla molt bé que tinguéssiu la 
iniciativa de canviar el tema i 
parlar sobre el funcionament 
del Consell i la seva difusió en-
tre la població”, va indicar l’edil.

PARTICIPACIÓ

Sílvia Alquézar | Montcada

El Consell dels Infants presenta el logo 
i la seva normativa de funcionament
El plenari, format per alumnat de 5è i 6è de primària, mostra el seu treball a les autoritats municipals

L’alcaldessa felicita 
la canalla per la feina 
feta i la seva implicació 
amb la ciutat Els consellers i conselleres es van fer una foto a les escales de la Casa de la Vila amb les autoritats

Una bombeta amb 
mans enlairades

El CI també ha elaborat un 
vídeo amb la feina desenvo-
lupada al llarg de l’any –que 
ha comptat amb el suport 
de Montcada Comunicació–, 
i ha dissenyat un logo. “És 
una bombeta que té a dins 
tres mans enlairades amb un 
dit aixecat, que simbolitza 
que els infants prenem la 
paraula”, va explicar una de 
les conselleres durant la ses-
sió plenària. D’altra banda, el 
Consell d’Infants, format per 
33 alumnes de cinquè i sisè 
de totes les escoles de primà-
ria de la ciutat, també té un 
bloc on penja el contingut de 
les sessions de treball. El link 
és el següent: https://conse-
llinfantsmontcada.wordpress.
com | SA
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L’Ajuntament demanarà als Ser-
veis Territorials d’Ensenyament 
obrir nous grups per reduir el 
nombre d’alumnes per aula a 2n 
i 3r d’ESO, ja que tots els insti-
tuts superen la ràtio màxima de 
30 estudiants. El professorat va 
traslladar aquesta preocupació als 
representants consistorials durant 
l’última sessió del Consell Escolar 
Municipal (CEM) d’aquest curs, 
que va tenir lloc el 8 de juny a la 
Casa de la Vila. “Traslladarem 
aquesta petició a la Generalitat 
per veure com es pot solucio-
nar”, va dir la regidora d’Educa-
ció, Infància i Joventut, Jessica Se-
govia (ICV-EUiA), qui va fer un 
balanç positiu del primer any en 
funcionament del nou mapa esco-
lar, tant a primària com a secun-
dària. En un futur proper, l’edil va 
comentar que també s’haurà de 
trobar una solució a l’increment 
de demanda que es preveu a Mas 
Duran a causa del creixement de-
mogràfi c. Enguany, ja hi ha hagut 
un excedent d’alumnat a les esco-
les Mas Rampinyo i Elvira Cuyàs.

PEE. El CEM va valorar positiva-
ment el primer any en funciona-
ment del Pla Educatiu d’Entorn, 
que té per objectiu millorar el 
rendiment acadèmic i la implica-
ció de les famílies. D’altra banda, 
el Consell va ratifi car els dies de 
lliure elecció del curs vinent, que 
seran el 13 d’octubre i el 7 de de-
sembre d’enguany i el 30 d’abril 
del 2018. 

Els instituts 
alerten de la 
massifi cació 
a 2n i 3r d’ESO
Sílvia Alquézar | Montcada

Logo del Consell dels Infants
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TRANSICIÓ ESCOLA-TREBALL

Un total de 125 alumnes ha participat 
aquest curs als programes del Diltet
L’Ajuntament va organitzar a l’Auditori un acte de reconeixement a la feina del jovent

L’Auditori va acollir el 20 de juny 
l’acte de reconeixement a l’alumnat 
que ha participat aquest curs als 
diferents programes de Transició 
Escola-Treball (Diltet), impulsats 
per l’Ajuntament, la Diputació i la 
Generalitat amb la col·laboració 
dels centres educatius i empreses 
locals. El Diltet té per objectiu faci-
litar el pas del jovent en el seu itine-
rari tant educatiu com personal a la 
vida adulta i laboral mitjançant ac-
cions formatives i d’assessorament. 

Els projectes. El programa, que en-
guany ha atès un total de 125 jo-
ves, inclou diverses iniciatives com 
el projecte d’Andròmines ‘Apren-
dre i Emprendre’, i programes de 
Formació Professional Inicial (PFI) 
i de Formació i Inserció-Pla de 
Transició al Treball (PTT) en la 
branca d’auxiliar en vendes, d’ofi -
cina i atenció al públic i auxiliar de 
muntatge i manteniment d’equips 
informàtics. També formen part 
del Diltet les estades formatives a 
empreses i els tallers professionalit-

zadors de soldadura, cuina i com 
fer un horticultura; els programes 
Joves per l’ocupació i Fem ocupa-
ció i la Mostra d’Ensenyament. La 
novetat formativa d’aquest curs 
ha estat la incorporació dels plans 
integrals, que tenen per objectiu la 
inserció de joves al món laboral.
En el torn de parlaments, l’al-
caldessa, Laura Campos (ICV-
EUiA), va celebrar que el Diltet 
estigui plenament consolidat: “Te-

nim la certesa que funciona, ja 
que la majoria de joves que hi 
participa segueix estudiant des-
prés d’aquests mesos de transi-
ció”. Durant l’acte es va projectar 
un video sobre les activitats desen-
volupades al Diltet, elaborat per 
Montcada Comunicació. El reco-
neixement va fi nalitzar amb un 
aperitiu preparat per alumnes de 
l’INS La Ribera que han fet aquest 
curs el taller de cuina.

Sílvia Alquézar | Montcada

L’alumnat del Diltet amb les autoritats municipals i representants del teixit social que hi col·labora
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L’acte de descoberta de la 
placa que dona nom a l’es-
pai situat entre els carrers 
Bateria i Drac, al costat de 
la parròquia de Can Sant 
Joan, va tenir lloc el 21 de 
juny. A la plaça també s’ha 
instal·lat un plafó informa-
tiu en reconeixement a la 
fi gura dels tres sacerdots 
del barri que van defensar 
els drets socials, la llibertat 
i la democràcia: Pep Martínez i Miquel Soler –que van excusar la 
seva presència per motius de salut– i Sebastià Heredia, recentment 
nomenat Fill Adoptiu. “Aquesta és la plaça del poble i de la seva 
lluita”, va dir Heredia, a la foto amb l’alcaldessa | SA

CAN SANT JOAN
Montcada ja té d’una plaça dedicada als Capellans 
Obrers i les persones que van lluitar per la justícia social

El Brot va organitzar el 10 
de juny una festa per tan-
car una etapa de l’entitat 
al local situat al carrer Car-
retera Vella, on ha tingut la 
seu des de la seva creació fa 
set anys. En un comunicat, 
l’entitat ha explicat que tan-
ca les portes del local “per 
falta de relleu per seguir 
endavant”, però que l’Asso-
ciació Cultural El Brot segueix viva “amb ganes de participar al poble i 
mantenir les activitats consolidades”. Al llarg de tota la jornada festiva 
hi va haver activitats infantils i jocs gegants, una guerra de bombardes, 
una tabalada –a la foto–, un dinar popular, teatre i música | SA

ENTITATS
El Casal Popular El Brot posa fi  a una etapa amb el 
tancament del seu local al carrer Carretera Vella
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DIA DE LES PERSONES REFUGIADES

Montcada commemora l’efemèride 
posant el focus en el poble sahrauí
L’Ajuntament i Montcada Solidària van organitzar un acte conjunt a l’Auditori

La Regidoria de Solidaritat i Co-
operació i l’entitat Montcada So-
lidària van commemorar el 20 de 
juny el Dia Mundial de les perso-
nes refugiades amb la projecció del 
documental ‘Fusells o pintades’, 
del director Jordi Oriola, sobre 
la dramàtica situació que viu, des 
de fa més de 40 anys, la població 
del Sàhara Occidental als territoris 
ocupats pel Marroc i als campa-
ments de refugiats d’Algèria. Des-
prés del fi lm, es va fer un col·loqui 
amb la participació de Xavier Ser-
ra, representant de les Associacions 
Catalanes amb el Poble Sahrauí 
(ACAPS); el montcadenc Moha-
med Lamin, nascut al campament 
de Tinduf (Algèria), i membres de 
Montcada Solidària. “Després de 
tants anys esperant el referèn-
dum d’autodeterminació pro-
mès per l’ONU al 1991, hi ha 
una part de la població, sobretot 
gent jove, disposada a agafar les 
armes mentre que el partidaris 
de la no violència insisteixen a 
seguir treballant per una solució 

diplomàtica”, va dir Serra, qui va 
animar la ciutadania a sumar-se a 
les iniciatives per donar suport al 
poble saharauí. 
En aquesta línia, l’Ajuntament 
està treballant per recuperar el 
projecte ‘Vacances en pau’, inter-
romput l’any 2006, per facilitar 
que infants sahrauís puguin pas-
sar els mesos d’estiu amb famí-
lies del municipi. Enguany n’hi 
ha quatre que acolliran dos nens 
i dues nenes que arribaran el 10 
de juliol. Lamin, que va venir a 

Montcada per primer cop a prin-
cipi dels 90 amb només 8 any i 
que posteriorment va tornar per 
quedar-s’hi a viure amb la seva 
família d’acollida, va explicar la 
seva experiència personal i com 
és d’important col·laborar amb 
aquest projecte: “Durant dos 
mesos aquests infants tenen 
l’oportunitat de sortir del desert 
i de conèixer una nova realitat 
gaudint de fets quotidians com 
poden ser poder obrir una aixe-
ta o banyar-se en una piscina”.

Pilar Abián | Montcada

Montcada Solidària va instal·lar el 20 de juny un estand informatiu davant de l’Auditori
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El dia de l’efemèride es farà un mural sobre la llibertat sexual

Un debat sobre les dones 
trans obrirà el programa

Amb motiu del Dia Mundial de 
l’Orgull LGTBI, la Casa de la 
Vila acollirà el 27 de juny (19.30h) 
una taula rodona amb el títol ‘Fe-
minisme, poder vaginal i revolu-
ció trans’, que comptarà amb la 
participació de la montcadenca 
Tina Recio, impulsora del pro-
jecte I-Vaginarium –veure l’en-
trevista de la contraportada; Fina 
Campás, activista trans; David 
Tello, responsable de la delegació 
de Chrysallis, una associació de 
famílies de menors transexuals, i 
Mauricio Raigosa, especialista en 
vaginoplàstia a l’Hospital Clínic.

Altres actes. L’endemà, coinci-
dint amb el dia de l’efemèride, hi 
ha prevista la pintada d’un mural 
per la llibertat sexual a la paret 
situada a la cantonada entre el 
carrer Major i l’avinguda de la 
Generalitat, a partir de les 11h. 
El programa continuarà amb un 
contacontes infantil amb pers-
pectiva LGTBI, al vestíbul de la 
Casa de la Vila (17.30h). L’acte 

central de la jornada començarà 
a les 19h amb la lectura d’un ma-
nifest a la plaça de l’Església, on 
també hi haurà una actuació mu-
sical a càrrec del cantautor mont-
cadenc Pere Mercader i un recital 
de poesies sobre temàtica lèsbica 
i gai amb els rapsodes Sílvia Bel i 
Sebastià Portell i components del 
grup Dèria Teatre.

Sílvia Alquézar | Redacció

DIA DE L’ORGULL LGTBI

L’any passat es va pintar un pas de vianants
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ÈXIT DE LA FESTA DE 
LA PRIMAVERA
Els jocs per a la canalla i 
la botifarrada van ser els 
actes més participatius 
de la celebració de 
Montcada Nova

La Festa de la Primavera, organitzada per l’AV Montcada Nova- 
Pla d’en Coll, va ser un èxit de públic. Els actes es van desen-
volupar el cap de setmana del 9 i 10 de juny davant del pavelló 
Miquel Poblet. Divendres hi va haver una exhibició a càrrec de 
diferents escoles de ball de la ciutat, l’actuació d’un monologuista 
i un mag, i una disco mòbil. L’endemà, la jornada va incloure jocs 
aquàtics, una festa de l’escuma, circuit de karts, una exhibició 
de dojo a càrrec del Club Shi-Khan i una master class de zumba. 
Al vespre va tenir lloc la botifarrada, l’acte més participatiu de la 
festa, i ball amb un grup d’animació | SA 

.....també és notícia..................................

R
AF

A 
JI

M
ÉN

EZ

Activitats d’art, música 
i circ a Can Tauler
Entre el 3 i el 6 de juliol, hi haurà un 
taller de malabars, expressió corpo-
ral, acroioga i corda fl uixa. Del 10 al 
13, es faran una sessió per apren-
dre a fer un altaveu per al mòbil 
amb materials reciclats, un taller de 
rap amb lletres contra el sexisme i 
un altre sobre percussió corporal. 
Del 17 al 20 de juliol, hi ha previst 
fer tallers de tatuatges naturals, 
graffi ti i pintar samarretes | SA

Els Amics de Reixac celebren la seva festa 
anual amb la tradicional ballada de sardanes
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POLÍTIQUES D’IGUALTAT
Les entitats de dones protesten contra els pressupostos 
de l’Estat perquè ‘agreugen les desigualtats entre sexes’
La protesta va tenir lloc el 19 de juny davant de l’edifi ci consistorial per 
mostrar el seu rebuig als comptes estatals en considerar que refl ecteixen 
un model econòmic basat en el patriarcat. Les representants de les 
associacions i diverses regidores van llegir un manifest en què es 
denuncia “la passivitat criminal dels poders públics” i s’exigeix una 
partida sufi cient contra les violències masclistes | SA 

Prop d’una vuitantena de persones va participar l’11 de juny a la festa 
anual dels Amics de Reixac, que va tenir lloc a la plaça Mossèn Joan-
Torres. La jornada va començar amb l’assemblea de socis i sòcies de 
l’entitat, que manté la mateixa junta directiva. Al matí, hi va haver una 
ballada de sardanes amb la Cobla La Nova Vallès i els Castellers de 
Montcada van aixecar un pilar. Al migdia, es va fer una paella popular 
i, a la tarda, hi va haver ball amb el duet L’Esquitx | SA 
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Cloenda dels cursos 
al Centre Cívic l’Alzina

La festa va tenir lloc el 17 de juny 
a la plaça del Poble. Hi va haver 
exhibicions de zumba, sevillanes, 
balls de festa major –a la foto–, 
sardanes, bollywood i dansa ori-
ental. La celebració va fi nalitzar 
amb un sopar de germanor | SA

Molt públic familiar a 
la festa del Gurugú

Les activitats, organitzades per 
l’AV, es van desenvolupar el 10 
de juny a la zona de les pistes es-
portives del parc de la Llacuna, a 
Mas Duran. Al matí, hi va haver 
infl ables d’aigua, que van servir 
per alleugerir les altes temperatu-
res del cap de setmana. També 
es va fer un dinar popular i, a la 
tarda, una festa de l’escuma | SA

El CC La Ribera dona 
la benvinguda a l’estiu
El programa, organitzat pel Centre 
Cívic, va incloure diverses inicia-
tives com un taller de bombolles 
de sabó gegants, una exhibició 
de ball a càrrec de l’Associació 
de Ballet Flamenco Triana i una 
mostra fotogràfi ca dels cursos i 
tallers que s’imparteixen durant 
el curs al Centre Cívic. La cele-
bració va tenir lloc el 8 de juny 
i va aplegar un nombrós públic, 
sobretot infantil | SA

Prop de 700 persones participen a la jornada 
festiva del Casal de Gent Gran Casa de la Mina
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El Casal de Gent Gran Casa de la Mina va celebrar el 18 de juny la seva 
festa anual amb un programa d’activitats molt ampli protagonitzat per les 
persones associades a l’entitat. La jornada va començar a primera hora 
del matí amb un torneig de dòmino i va continuar amb l’actuació de la 
coral, la rondalla i els grups de sevillanes i balls en línia.  Al migdia, es va 
cuinar una paella per a 350 comensals. A la tarda, la gresca va continuar 
amb un espectacle de màgia, una exhibició de gimba –una modalitat de 
gimnàstica– i ball amb música en viu. L’entitat ha fet una valoració molt 
positiva perquè la festa va atraure força participants de totes les edats | SA 
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Protegeix la protecció?
Quan a  fi nals del segle XIX es va crear 
el parc nacional de Yellowstone, una 
de les fi tes a aconseguir  era la conser-
vació del bisó americà, que aleshores 
estava amenaçat d’extinció per culpa 
de la caça incontrolada, entre d’altres 
aberracions contra la natura.  El bisó va 
esdevenir intocable: la caça es va pro-
hibir, fi ns i tot pels indis nadius que des 
dels orígens del temps havien viscut de 
l’animal. De resultes de tot això l’espècie 
encara va disminuir més... Com? Doncs 
perquè hi havia furtius i per malalties 
endogàmiques provocades per  la man-
ca de diversitat genètica. No va ser fi ns 
que el conservacionistes van començar 
a treballar plegats amb productors pri-
vats que criaven bisons, que no es va 
recuperar la població d’aquest animal  
símbol dels Estats Units... Simplement 
ja no calia caçar-lo furtivament si la carn 
es podia comprar.  
Escric això desprès de llegir la notícia 
sobre les mesures de protecció aprova-
des pel plenari a favor del comerç local 

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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>Editorial
Bosc d’en Vilaró
Gairebé un any després de 
l’aprovació del Pla de Bases 
de l’AMB, es posarà en marxa 
la Mesa de negociació sobre 
el futur del Bosc d’en Vilaró. 
Resoldre el devenir d’una ur-
banització construïda fa 50 
anys en sòl forestal no serà 
una empresa fàcil. Durant tot 
aquest temps s’han fet moltes 
coses malament, no només per 
part dels propietaris que van 
edifi car sense permís, també 
perquè l’Ajuntament i la resta 
d’administracions van fer els 
ulls grossos i, puntualment, 
fi ns i tot accions adreçades a 
consolidar la urbanització.
Ara per ara, els posicionaments 
estan força allunyats. Amb la 
llei a la mà, no es pot legalitzar 
l’espai, però els veïns no ac-
cepten cap sortida que impli-
qui enderrocar els habitatges. 
A partir de les converses, veu-
rem en quins aspectes estan 
disposades a cedir cadascuna 
de les parts perquè negociar 
signifi ca precisament això.

La propera edició de 
‘La Veu’, el 7 de juliol

davant la sentència del TC que anul·la 
articles de la llei catalana de comerç.  
D’entrada, he de dir que estic d’acord 
amb protegir el petit comerç però quan 
aquest no ofereix diversitat o tanca dis-
sabtes a la tarda –mentre les botigues 
dels pobles del voltant no ho fan– o quan 
un diumenge es fa realment impossible  
trobar oberta la teva cafeteria de sem-
pre doncs no em queda altre remei –jo 
també vull conciliar vida laboral i família- 
que marxar a  consumir a d’altres llocs i 
no necessàriament a  grans superfícies.
Vull continuar comprant les verdures 
a la fruiteria i no pas al súper perquè 
són més bones i fresques, sóc contrària 
a les polítiques neoliberals i, per això, 
defenso la lluita dels petits comerciants 
vers els poderosos malls comercials; 
però crec també en el sentit comú i el 
carrer Major de Montcada mai bullirà 
d’activitat mentre els caps de setma-
na  continuïn recordant-me  l’escenari 
d’una pel·lícula post apocalíptica i no 
pas la imatge que hauria d’oferir l’artè-
ria principal d’un municipi de més de 30 

mil habitants. Anem amb compte amb 
les polítiques de protecció, no fos cas 
que al fi nal no ens quedi res a protegir.                             

Gemma Soriano                                      
Pla d’en Coll

Petit homenatge
Hem sabut de la defunció d’una perso-
na prou coneguda del municipi, la se-
nyora Núria Bertran. Al marge del que 
suposa la desaparició de qualsevol 
persona, a la Biblioteca ens entristeix 
especialment, ja que ha estat una 
usuària assídua i fi del, segurament 
la degana, gran lectora, inquieta com 
poques, i ben lúcida, tot i la seva avan-
çada edat. La Núria ha estat la demos-
tració perfecta que l’ànsia de saber i 
d’aprendre no es limita en el temps. 
I que sempre i en qualsevol moment, 
pot haver-hi qualsevol qüestió per la 
qual interessar-se. En defi nitiva, dona 
sentit al treball de les biblioteques, es-
pecialment com a servei cultural de 
proximitat accessible a tothom. Per 
descomptat, ens gratifi ca als que hi 

treballem, per haver triat aquest ofi -
ci. No podem oblidar, per exemple, 
com no fa pas gaire, la Núria ens 
demanava opinió sobre l´ús del llibre 
electrònic. I també cal destacar com 
li agradaven tots els temes de divulga-
ció científi ca. Precisament, el darrer 
llibre pel qual va interessar-se és un 
títol de recent publicació: ‘El gen: una 
història íntima’, de l’eminent científi c 
indi-americà Siddharta Mukherjee. 
Un text important que esperem tenir 
en breu. I, recordant  com creia Jorge 
Luis Borges, que el Paradís seria algu-
na mena de biblioteca, es allà on ens 
volem imaginar la Núria, amb la seva 
aura de fada benefactora (com sorgida 
d’un conte), tot gaudint d’una eternitat 
il·lustrada. En qualsevol cas, lamentem 
profundament la seva pèrdua i, des 
d’aquí, traslladem als seus familiars el 
nostre condol.

                            I. P. 
En nom de l’equip 

de la Biblioteca Elisenda de Montcada

Opinió
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23 l divendres
Revetlles. Montcada, Mas Rampinyo, 

Can Sant Joan, La Ribera i Can Cuiàs 

celebren festes al carrer la nit de Sant 

Joan  (veure pàgina 18).

24 l dissabte
Concert. Coral Mare de Déu del Turó i 

coral Montisonense (Osca). Hora: 20h. 

Lloc: Església de Santa Engràcia.

25 l diumenge
Visita. ‘La fàbrica de l’aigua’ (visita tea-

tralitzada). Hora: 12h. Lloc: Casa de les 

Aigües. Organitza: Museu.

27 l dimarts
Taula rodona. ‘Feminisme, poder va-

ginal i revolució trans’. Hora: 19.30h. 

Lloc: Casa de la Vila.

28 l dimecres
Dia LGTBI. Lectura del manifest, actua-

ció de Pere Mercader i recital de poe-

sia. Hora: 19h. Lloc: Plaça de l’Església 

(veure pàgina 13).

29 l dijous
Aula oberta. Dels alumnes de música, 

piano i guitarra dels cursos municipals. 

Hora: 19.30h. Lloc: Auditori Municipal.

30 l divendres
Aula oberta. Alumnes de guitarra elèctri-
ca, baix, saxo i bateria. Hora: 19.30h. Lloc: 
Auditori Municipal.

Festes. De Vallençana-Reixac, amb re-
vetlla de Sant Pere (veure altres actes a 
la pàgina 14).

1 l dissabte
Festa. Del 50è aniversari del CEAV, amb 
tirolina, pont tibetà i rocòdrom. Hora: 
10.30h. Lloc: Parc de la Mina.

2 l diumenge
Caminada. Montcada Camina proposa 
arribar fi ns al mar pel ‘passeig del coles-
terol’. Hora: 9h. Lloc: Davant del pavelló.

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
Policia Local 092
Policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600

Telèfons d’interès

23 24 25

30 1 227 28 2926
Duran J.Vila J.VilaV.Nieto J.Relat RivasRecasens

M.Guix

R.Miró El Punt RecasensM.Guix

5 76

R.Miró R.Miró

8 9

Rivas, c. Conca,10
Duran, av. Terra Nostra, 37
Recasens, av.Catalunya, 65
M.Guix, c. Major, 25
R.Miró, c. Camèlies, 32
J.Relat, c. Major, 89
C.Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume I, 26
El Punt, pg Sant Jordi, 5

3 4
V.Nieto J.Relat J.Relat

24 DE JUNY, 20H
ESGLÉSIA DE SANTA ENGRÀCIA

CONCERT DE MÚSICA CORALAgenda

juny/juliol
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Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. 

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h. 

EXPOSICIÓ
PINTURA DE 
SENSACIONS
de M. Viaplana
Fins al 23 de juliol

EXPOSICIÓ
PINTURA

Ramón Hermoso
11 de juliol, 19h

EXPOSICIÓ
Estels, ermites 
i esglesioles de 
Collserola
Mariano Pagès
Fins al 22 de juliol

Amb les corals Mare de Déu del Turó 
i Montisonense (Osca)



172a quinzena | Juny 2017 17Cultura

Cultura
laveu.cat/cultura

PÀG. 18

AFOTMIR GUANYA LA LLIGA FCF
Manel Puigcerver ha assolit el tercer lloc 
a la classifi cació general entre 485 autors

Amb el títol ‘Històries a tot tren’, 
el número 13 de la revista ‘Valle-
sos’ publica un monogràfi c sobre 
la història del ferrocarril a la co-
marca, en què Montcada i Reixac 
té un doble protagonisme per ser 
un dels municipis que va veure 
passar la històrica línia de Bar-
celona a Granollers –actualment 
l’R2–, inaugurada al 1854, i per la 
seva condició de poble esquarterat 
que reclama el soterrament de les 
vies. En aquest sentit, destaquen 
els articles del secretari de la Fun-
dació Cultural, Antoni Orihuela, 
que evoca els seus records sobre 
l’estació local i els trens de vapor 
que hi feien  parada, i el de Vicenç 
Relats, director de la revista, que 
descriu la lluita de Montcada per 
aconseguir el soterrament de l’R2 
i posar fi  al degoteig de víctimes. 
Tots dos van ser presents a la pre-
sentació de la revista, que es va fer 
el 16 de juny a la Casa de la Vila i 
a la qual també van assistir el por-
taveu de la Plataforma Tracte Just 
Soterrament Total (PTJST), An-
toni Mollet, i l’alcaldessa, Laura 
Campos (ICV-EUiA).

Progrès. La publicació de la re-
vista coincideix amb el centenari 
del Tren del Vallès dels Ferro-
carrils Catalans i posa de relleu 
la importància de l’arribada del 
ferrocarril “sense el qual no po-
dríem entendre fenòmens com 

el de l’estiueig, la industrialitza-
ció i els moviments migratoris”. 
va dir Relats. Orihuela i Mollet 
van explicar anècdotes de la seva 
infància vinculades a la línia de 
França que, tot i el progrés que 
va suposar, amb el temps va esde-
venir “un factor de trinxament 
del territori i de perill per a les 
persones”, en paraules de Mollet, 
situa ció que pot canviar al 2020 
amb les obres de soterrament 
anunciades per l’Estat. “Estarem 
atents perquè aquesta vegada 
sigui realitat ja que en depèn 
el nostre futur com a poble”, va 
concloure l’alcaldessa. ‘Vallesos’ 
es pot trobar a les llibreries Cabra-
boc i Maresma Papers.

 

Laura Grau | Montcada

La revista ‘Vallesos’ recorda la història 
del ferrocarril a Montcada i a la comarca
La Fundació Cultural hi publica un article d’Antoni Orihuela que evoca l’estació de França i les antigues màquines de vapor

PATRIMONI

D’esquerra a dreta, el director de la revista ‘Vallesos’, Vicenç Relats, l’alcaldessa Laura Campos,  Antoni Orihuela (FCM) i Antoni Mollet (PTJST)

El tren, factor clau per consolidar 
la colònia d’estiuejants al municipi
Més d’un centenar de persones, la majoria disfressades 
d’època –fi nals del segle XIX, principis del XX–, van pas-
sejar des de l’estació de França, al carrer Generalitat, fi ns 
a la Casa de les Aigües el 18 de juny, recordant l’arribada 
dels primers estiuejants al municipi, un fenomen afavorit 
per l’existència del ferrocarril, que va propiciar la cons-
trucció de diferents edifi cis modernistes, alguns dels quals 
han sobreviscut fi ns a l’actualitat i van ser visitats per la 
comitiva. El recorregut, amenitzat per un grup d’actors, va 
fer parada a la Torre Vila –que acull la discoteca Kactus–, 
el Cafè Colon de l’Abi i al nou parc de l’antiga Cerveseria, 
on l’Ajuntament va oferir un tast de cervesa. L’itinerari va 
fi nalitzar amb una visita guiada a la Casa de les Aigües i 
un vermut musical amenitzat pel grup de jazz Moby Dixie. 
L’organització de l’esdeveniment, que arriba a la seva se-
gona edició, va anar a càrrec de les regidories de Cultura i 
Patrimoni i Comerç i Turisme | PA
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El bruc és un arbust resistent 
al foc i la sequera, les arrels del 
qual s’utilitzen en la fabricació 
de les pipes de fumar. Aprofi tant 
aquestes qualitats i les seves for-
mes capricio ses,  el mestre artesà 
Luis Barbosa va plantejar als seus 
alumnes el repte de transformar 
les arrels en obres d’art amb mo-
tiu de l’exposició de fi nal de curs 
de l’Escola de Talla i Escultura 
que dirigeix a Can Sant Joan. “A 
cada alumne li ha tocat una ar-
rel que ha treballat a partir de 
diferents tècniques i conceptes, 
obtenint resultats sorprenents”, 
va explicar Barbosa durant la 
inau guració de ‘Cap de bruc’, 
feta el 8 de juny, al Kursaal. Els 

autors són Manuel Araujo, Josep 
Blanch, Raquel Cáceres, José 
Carrero, Antonio Cid, Narciso 
Egido, Javier García, Mercè Gil, 

Francina Gomà, Macarena He-
redia, Valentín Herrero, Manuel 
Invernón, David Mora, Joan Re-
guant i Emilio Sanz.

CONCURS D’INSTAGRAM DE LA FESTA MAJOR
Laia Jubany i Joan Asbert guanyen els premis
Laia Jubany, a la catego-
ria A de menors de 18 
anys, i Joan Asbert, a la 
categoria B d’adults, han 
estat els guanyadors de la 
segona edició del concurs 
d’Instagram de Festa Ma-
jor impulsat per l’Afotmir 
i l’Ajuntament i que ha 
comptat amb la participa-
ció d’una quarantena de 
persones. També han resultat premiats Elia Lázaro i Irene Torreblan-
ca (A) i Roser Alcázar i Irene Gómez (B). El veredicte es va donar a 
conèixer el 13 de juny a la Casa de la Vila, amb la presència de la 
regidora de Cultura, Mónica Martínez (ICV-EUiA), i el president de 
l’Afotmir, Cosme Oriol –a la foto amb els premiats. Els guardons van 
consistir en vals de regal per valor de 150, 100 i 50 euros | RJ
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Els Cinemes Montcada participen al II Cicle de Cinema Infantil en 
Català (CINC), una iniciativa de la Direcció General de Política Lin-
güística (DGPL) per fer créixer l’oferta i el consum de cinema infantil 
en català, amb la col·laboració del Consorci per a la Normalització 
Lingüística –del qual forma part el Servei Local de Català de Mont-
cada i Reixac– i de diversos ajuntaments. Les pel·lícules, de reestre-
na i en català, es podran veure al preu reduït de 4,5 euros els dijous 
6, 13, 20 i 27 de juliol, a les 18.30h | LG

L’Agrupació Fotogràfi ca de 
Montcada i Reixac (Afotmir) ha 
guanyat per segon any consecu-
tiu la vuitena Lliga Catalana de 
Fotografi a Digital que organitza 
la Federació Catalana de Foto-
grafi a (FCF). El concurs premia 
l’entitat fotogràfi ca a la qual per-
tanyen els cinc socis que sumen 
més punts a cada convocatòria 
mensual, des de l’octubre fi ns al 
maig. Tres autors de l’entitat –de 
la trentena que han concursat–, 
Manel Puigcerver, Txema La-
cunza i Jordi Egea, s’han clas-
sifi cat entre els 10 primers del 
rànquing. El concurs va comp-
tar amb la participació de 485 
autors d’una cinquantena d’enti-
tats fotogràfi ques de Catalunya.

Progrès. La gala de lliurament de 
premis de l’FCF, que li va tocar 
organitzar a l’Afotmir, es va fer 
el 17 de juny a l’hotel Ciutat de 
Montcada, amb la presència de 
l’alcaldessa, Laura Campos, i 
la regidora de Cultura, Móni-
ca Martínez, ambdues d’ICV-
EUiA. El president de l’Afotmir, 
Cosme Oriol, creu que el bon 
moment que viu l’entitat està re-
lacionat amb la gran implicació 
dels socis, “tant en els cursos 
de formació que han impartit 
i rebut, com en les activitats 
focalitzades en l’intercanvi de 
coneixements i experiències”. 

Laura Grau | Redacció

DISTINCIÓ

L’Afotmir es proclama campiona 
de la Lliga Catalana de Fotografi a 
Manel Puigcerver, Txema Lacunza i Jordi Egea estan entre els 10 primers classifi cats
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La Serralada de Marina, en imatges

FUNDACIÓ CULTURAL MONTCADA
Albert Ferrer glosa la fi gura de Victòria dels Àngels
El musicòleg Albert Fer-
rer va fer un recorregut 
per la trajectòria artística 
de la soprano Victòria 
dels Àngels (Barcelona, 
1923-2005) a la confe-
rència que va impartir el 
14 de juny a la Fundació 
Cultural Montcada i on el 
públic va poder escoltar i 
veure interpretacions se-
ves. D’origen humil, va descobrir la seva vocació musical de ben jove, 
guanyant diferents concursos i fent-se ràpidament un lloc en el món 
de l’òpera. Des de fi nal dels seixanta, la soprano es va dedicar princi-
palment a la seva carrera com a concertista, destacant la seva etapa 
com a cantant de ‘lied’, una forma musical típica dels països germà-
nics. La Fundació Victoria de los Ángeles, creada per la seva jove, 
Helena Mora, s’ocupa de conservar i divulgar la seva memòria | LR

CATALÀ
Els Cinemes Montcada s’afegeixen a la iniciativa

ESCOLA DE TALLA I ESCULTURA

Els alumnes transformen arrels de 
bruc en petites escultures de fusta
El mestre Luis Barbosa va plantejar aquest repte creatiu com a treball de fi nal de curs

CINEMA D’ESTIU
La plaça de l’Església, escenari de quatre projeccions

Fins al 30 de setembre es 
pot visitar a la Biblioteca 
Elisenda una selecció de 
les fotografi es presenta-
des al IV Concurs de Fo-
tografi a del parc de la Ser-
ralada de Marina, que va 
comptar amb la participa-
ció de 73 autors amb un 
total de 220 imatges. El jurat, format per tres representants de l’FCF, 
va premiar l’obra ‘Entrada de Sant Jeroni de la Murtra’, de Josep 
Ponsa, en l’apartat de patrimoni; ‘Camí de Sant Jeroni de la Murtra’, 
de Joan Mimó, en el de paisatge, i l’obra ‘Aquilegia’, d’Agustí Gonzá-
lez, en l’apartat de fl ora i fauna –tots tres, a la foto superior. González 
pertany a l’Agrupació Fotogràfi ca de Granollers, i Ponsa i Mimó, a 
la de Montcada –que coordina el concurs. Les obres participants 
es poden veure al Facebook del Parc de la Serralada de Marina | LG
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NIT DE SANT JOAN
La Flama del Canigó inaugurarà les revetlles populars

Laura Grau | Can Sant Joan

Les arrels de bruc modelades pels alumnes centren l’exposició de fi  de curs de l’Escola de Talla
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La Regidoria de Cultura i Patrimoni ha decidit tornar a organitzar 
les sessions de cinema d’estiu a la plaça de l’Església, a les 22h. 
Les pel·lícules més votades a les xarxes socials per formar part del 
cicle han estat ‘La ciudad de las estrellas. La La land’ (30 de juny); 
‘Mañana empieza todo’ (7 de juliol) i ‘Un italiano en Noruega’ (14 
de juliol). L’última projecció serà la transmissió en directe de l’òpe-
ra ‘Il trovatore’ en el marc del programa ‘Liceu a la fresca’ (21 de 
juliol, 22h). L’activitat és gratuïta | LR

El Cim tornarà a portar a Montcada la Flama del Canigó per donar 
el tret de sortida a les revetlles de Can Sant Joan (20.30h) –que 
està de festa major–, Mas Rampinyo (21.30h) i Montcada centre 
(22h). També organitzen revetlles l’AV La Ribera, que comença així 
la seva festa, i l’AV Can Cuiàs –dins de la Setmana Cultural. L’AV  
Vallençana-Reixac també celebra les seves festes del 30 de juny al 
2 de juliol. El programa arrencarà amb la revetlla de Sant Pere de 
l’Associació Amics de Reixac | LG
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‘Duet de ioga’ és la foto millor puntuada de Puigcerver, que ha quedat tercer de la classifi cació
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La guanyadora de l’últim Premi 
Nadal, Care Santos (Barcelona, 
1970), va visitar el 14 de juny la 
Biblioteca Elisenda per parlar so-
bre la novel·la ‘Habitacions tan-
cades’ amb el Club de Lectura. 
Per a l’autora, aquesta obra és un 
“catàleg” de les seves passions,  
perquè hi són presents tots els 
temes que l’interessen, com el 
pas del temps, la família i el món 
de l’espectacle. Tot i l’èxit que va 
aconseguir la novel·la que, fi ns i 

tot, va ser adaptada per a la te-
levisió, poca gent sap que la va 
reescriure pràcticament tota des-
prés d’una primera versió que no 
li va agradar. Santos també es va 
referir a la tasca prèvia de recer-
ca històrica que va dur a terme 
per poder recrear el context so-
cial i cultural de la novel·la, que 
transcorre a la Barcelona de fi -
nal del XIX i principi del XX. 
L’autora va avançar que aquest 
estiu començarà a escriure una 
nova fi cció que ja té al cap.

LITERATURA

L’escriptora conversa amb el Club de Lectura de l’Elisenda

Sílvia Alquézar | Pla d’en Coll
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L’autora barcelonina va ser la convidada especial del Club de Lectura de la Biblioteca Elisenda

L’artista de La Garriga Montser-
rat Viaplana exposa a l’Auditori 
Municipal la mostra ‘Pintura de 
sensacions’, formada per una sè-
rie d’obres de tècnica mixta “amb 
un fons obscur que li serveix de 
suport, on el gest i la taca s’es-
campen de forma aleatòria per 
la tela”, va explicar el crític d’art 
Ramon Casalé durant la inaugu-
ració, feta el 15 de juny, Casalé 
va emmarcar l’obra de Viaplana 
dins de l’expressionisme abstrac-
te, una de les tendències mes 
representatives de les avantguar-
des del segle XX, i va destacar 
la seva gran disposició “per ex-
plorar noves vies creatives així 
com la incorporació de rega-
lims, cercles i també incisions 
a mode de grattage”. 

Estil. L’autora, que és membre 
del Cercle Artístic de Barcelona 
i de l’Acadèmia de Belles Arts de 
Sabadell, defuig de fer interpre-
tacions de la seva obra i prefereix 
que sigui l’espectador qui tregui 

les seves pròpies conclusions. “El 
mateix quadre pot crear sensa-
cions i emocions diferents en 
cada persones, en funció del seu 
estat d`ànim i el seu moment 
vital i això és el que m’agrada 
de l’art”, va dir Viaplana, que 
va començar pintant estil fi gura-
tiu com alumna de Ramon Ca-
pell per evolucionar ràpidament 
cap a l’abstracció, territori on es 

troba més còmoda. Li agrada 
“potinejar” les seves obres, que 
treballa sobre el cavallet pla i amb 
grans quantitats de pigment, fent 
servir pinzells, espàtules i, fi ns i 
tot, les mans. Quan comença una 
tela, mai sap quin serà el resultat 
fi nal “perquè vaig fent sobre la 
marxa, sense planifi car res”, va 
afegir. La mostra es podrà visitar 
fi ns al 23 de juliol.

Laura Grau | Montcada

Montserrat Viaplana, davant d’una de les obres de l’exposició que presenta a l’Auditori

AUDITORI MUNICIPAL

Viaplana experimenta nous camins 
dins l’expressionisme abstracte
L’artista de La Garriga aposta per fons obscurs i taques de color a ‘Pintura de sensacions’
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Care Santos parla sobre 
el procés de creació



20 2a quinzena | Juny 201720 Esports

Esports
laveu.cat/esports

PÀG. 21

BTT XCO
Pau Egeda (Biking Point Massi) 
es proclama campió de Catalunya 
a la categoria màster 30

Per setè any seguit, l’esport mont-
cadenc viurà la seva gran festa el 
6 de juliol, a les 18.30h, al Teatre
Municipal amb la celebració de 
la gala dels Premis Esportius que 
organitza l’Institut Municipal d’Es-
ports i Lleure (IME) amb la col-
laboració de l’Ajuntament i Mont-
cada Comunicació i que servirà per 
reconèixer la tasca d’entrenadors, 
jugadors i directius de les entitats 
locals a la temporada 2016-2017. 
En l’apartat de millor entitats, les 
tres fi nalistes són el Club de Ball 
Esportiu Eva Nieto Dansa, el Ro-
ller Can Cuiàs, la secció de patinat-
ge de l’AE Can Cuiàs, i la Joventut 
Atlètica Montcada. Pel que fa al mi-
llor entrenador, opten al premi José 
Antonio Montes (CD Montcada), 
Francisco Javier Aguado (CTT 
La Unió) i Erik Corral (RCD Es-
panyol). Els esportistes que tenen 
opcions a guanyar el premi en ca-
tegoria masculina són els jugadors 
de futbol sala Sergio González (FC 
Barcelona) i Joan Paredes (Catgas 
E. Santa Coloma), així com l’atle-
ta Aitor Martín (Joventut Atlètica 
Sabadell). En categoria femenina, 
les nominades són la nedadora 
Marina Castro (CN Sabadell), la 
taekwondista Soomi Jo Lee (Lee 
Young Montcada) i la jugadora 
d’handbol Mireia Heredia (CH La 
Salle). La gran novetat d’aquesta 
edició serà l’atorgament d’un pre-
mi al millor equip de la temporada. 

Els tres nominats són els sèniors A 
del CD Montcada i del CTT La 
Unió i l’aleví B de l’EF Montcada.
Durant l’entrega de premis, també 
es donaran set guardons especials: 
el culturista Miguel Millán rebrà el 
premi especial del Jurat; Jordi Álva-
rez, expresident de l’UB MiR, serà 
reconegut per la seva dedicació al 
món de l’esport federat; Joan Cer-
vera, per la seva col·laboració altru-
ista amb diferents entitats; Emilio 
Léon, per la seva dedicació al món 
de l’esport escolar i Xavi Benítez, 
exjugador del CH La Salle, i Jonat-
han Martín (JYM’s) per les seves 
trajectòries esportives. En l’esport 
escolar, el col·legi Reixac serà pre-
miat per la seva promoció del joc 
net als Jocs Escolars.

Jurat. Presidit per Salvador Ser-
ratosa (ERC), regidor d’Esports 
i president de l’IME, el jurat dels 
Premis Esportius 2017 ha estat 
format per representants d’algunes 
entitats com Maria Àngels Soto i 
Ilde Teruel (JAM), Ramón Casti-
llo (CD Montcada), Toni Sánchez 
(EF Montcada), Enric Expósi-
to (CH La Salle), Carles Vilalta 
(UB MiR), Rafa Repiso i Manuel 
Colete (UD Santa María). Tam-
bé han participat els periodistes
Francisco Ávila i Carme Picart, 
el president del CDEM, Agustín 
Fuertes, i tres integrants de Mont-
cada Comunicació i del gabinet de 
comunicació de l’Ajuntament. 

PREMIS ESPORTIUS 2017

Ja es coneixen els fi nalistes que opten a rebre un guardó durant l’acte de reconeixement que es farà el 6 de juliol, al Teatre Municipal 

L’IME reconeixerà la tasca dels esportistes 
locals amb la celebració de la seva gala anual
Rafa Jiménez | Redacció

Marina Castro (CN Sabadell) Mireia Heredia (CH La Salle) Soomi Jo Lee (Lee Young Montcada)

Aitor Martín (Joventut Atlètica Sabadell) Sergio González (FC Barcelona) Joan Paredes (Catgas E. Santa Coloma)

José Antonio Montes (CD Montcada) Francisco Javier Aguado (CTT La Unió) Erik Corral (RCD Espanyol)
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El cos tècnic farà una revolució amb molts canvis a la plantilla

UE SANT JOAN-ATLÈTIC

Hidalgo i Gallardo lideren 
la nova etapa ‘post-Pinti’

Un cop acabat el cicle de sis anys 
amb José Manuel Martín ‘Pinti’, 
l’UE Sant Joan-Atlètic inicia una 
nova etapa amb el fi txatge de 
Paco Hidalgo com a nou entre-
nador. L’entrenador, que l’11 de 
juny va aconseguir l’ascens a Pri-
mera Catalana amb la Unifi cació 
Bellvitge, arriba a la banqueta de 
Can Sant Joan acompanyat per 
Jordi Gallardo, qui va estar al club 
al 2014 com a director esportiu. 
Ambdós van ser presentats el dia 
15 a l’estadi de Can Sant Joan i 
formaran un cos tècnic que es 
completarà amb Sebas Matons, 
que exercirà el càrrec de delegat. 
El nou responsable assumeix 
aquest nou repte amb il·lusió, sent 
conscient que el seu antecessor ha 
deixat el llistó molt alt. “El que 
ha fet ‘Pinti’ és de ‘traca i mo-
cador’. Ha aconseguit la perma-
nència amb un pressupost molt 

limitat i aquest any encara serà 
més complicat perquè hi ha ri-
vals molt forts econòmicament. 
Amb el suport de la millor afi -
ció de la categoria, intentarem 
mantenir el nivell amb il·lusió i 
treball”, ha dit Hidalgo.

Revolució. L’equip serà presentat 
el 7 de juliol i s’han confi rmat 
els fi txatges de Daniel Torrecillas 
(Hermes), Pepe González, Lluis 
Bassa, Rubén Benítez, Ramon 
Fernández i Marc Rojas (Sant 
Cugat); Josevi, Antonio García, 
Roberto Aguado i Sergi Moyano 
(U. Bellvitge); Pol Principal (CE 
Mercantil) i Alejandro Moreno 
(Can Buxeres). Fran Espinosa, 
Leo Cangiotti, Óscar Jiménez, 
Marc Gracia, Víctor Ruiz i Juan-
jo Navarro han renovat per una 
temporada més mentre que Fran-
cisco Baena serà baixa | RJ 

El nou cos tècnic es va presentar el 15 de juny a l’estadi de Can Sant Joan amb part de la junta
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El CK Montcada B va perdre la 
fi nal del Top B que es va dispu-
tar el 10 de juny a Lleida contra 
el CK Castellbisbal B (19-22). 
Els castellbisbalencs van pren-
dre la iniciativa a la primera 
meitat i van arribar al descans 
guanyant per 11 a 13, amb un 
avantatge que van mantenir fi ns 
al fi nal. El campió del Top A ha 
estat el KA Vallparadís i a Sego-
na Divisió, el KC Sant Llorenç 
B. Abans de les tres fi nals, la 
Federació Catalana va atorgar 
els reconeixements individuals 
de fi nal de la temporada. David 
Rúa, tècnic del CK Montca-
da A, i Pedro López, de l’AEE 
Montserrat Miró, van ser esco-
llits com els millors del Top A i 
de Segona, respectivament.

Catalunya sots-17. Va entrenar el 
21 de juny a Montcada per prepa-
rar el Mundial que disputarà entre 
el 23 i 25 de juny a Holanda amb 
sis montcadencs: Glenda Jimé-

nez, Pau i Aitana Segura, Mario 
Giménez, Albert Góngora i Luis 
Hernández. A la sessió, també es 
va jugar un amistós entre el CK 
Montcada i Holanda sots-23 | RJ 

KORFBAL

El CK Montcada B es queda a les 
portes de guanyar la fi nal del Top B

El CK Montcada B no va poder aixecar el títol i va perdre la fi nal del Top B contra el Castellbisbal
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Èxit al Trofeu Kids
El cadet B de l’AEE Montserrat 
Miró va guanyar el 3r Trofeu Kids 
que es va jugar el 10 de juny a 
Lleida. Després de superar la se-
mifi nal contra el CKC A (10-3), 
els montcadencs van derrotar el 
Vallparadís a la fi nal (8-9). D’altra 
banda, l’infantil B va perdre la se-
mifi nal contra el Vallparadís (1-5), 
però va guanyar la fi nal de con-
solació davant del CKC (2-3) | RJ

Va guanyar la cursa disputada el 18 de juny a Ponts (Lleida)

BTT XCO

Pau Egeda, campió de 
Catalunya en màster 30

Pau Egeda, de l’equip Biking 
Point Massi, s’ha proclamat cam-
pió de Catalunya de BTT XCO 
a la categoria màster 30 després 
de guanyar la cursa que es va 
disputar el 18 de juny a Ponts 
(Lleida). El montcadenc afegeix 
aquest èxit al subcampionat
de la Copa Catalana Interna-
cional que va aconseguir una 
setmana abans. A l’última prova 
del calendari que es va disputar 
el 10 i l’11 de juny a la Vall de 
Boí, Egeda va guanyar la ‘crono’ 
i va ser tercer a la cursa. 
El biker local també va participar 
al Campionat de Món Màster de 
Mountain Bike que es va dispu-
tar entre el 19 i el 24 de juny a 

Andorra. Tot i que va lluitar fi ns 
al fi nal per obtenir una medalla, 
Egeda va acabar a la setena posi-
ció de la seva categoria | RJ 

Pau Egeda, a la primera posició del podi
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Antonio Moya seguirà a la banqueta de l’EF Montcada
El tècnic local continuarà sent el màxim responsable del sènior
femení del futur Futbol Base Montcada. Moya mantindrà la base de 
la seva plantilla, però farà algunes incorporacions per ampliar-la amb 
l’objectiu d’intentar acabar entre els tres primers de Primera Divisió. 
“Després de veure el treball tan bo que ha fet l’equip, hem decidit 
donar-li continuïtat al projecte per no anar canviant de tècnic cada 
any”, ha dit Moya, qui buscarà un entrenador per formar tàndem ja 
que Oliver León deixa el club per motius personals. Les ‘reds’ co-
mençaran la pretemporada a fi nals del mes d’agost | RJ  
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El 10 de juny, l’equip de Juanma Fernández va perdre contra el CK Castellbisbal B (19-22) 

El torneig que organitza l’UE 
Montcada celebra enguany la 
25a edició i ho farà tornant a l’Es-
pai Cultural Kursaal després que 
l’any passat es disputés a l’Hotel 
Sercotel Ciutat de Montcada per 
la convocatòria de les eleccions 
generals. L’Open es disputarà en-
tre el 26 de juny i el 3 de juliol i, 
com a novetat, tindrà tres grups 
de competició. Com aperitiu, 
també s’organitza la 3a edició de 
l’Open Blitz que es farà el 25 de 
juny, al pavelló Miquel Poblet, en 
horari de matí i tarda.  
Els interessants a participar po-
den fer la inscripció fi ns al 24 de 
juny al correu electrònic openmont-
cada@hotmail.com o al whatsapp 
del telèfon 657 573 507. Al tan-
cament d’aquesta edició, hi ha-
via 146  jugadors inscrits i el rus 
Evgeny Vorobiov encapçala el 
rànquing al grup A | RJ 

XXVè aniversari 
de l’Open 
Internacional 
Ciutat Montcada

ESCACS

El club de Terra Nostra ha creat un nou sènior B –a la foto– que 
estarà dirigit per José Antonio Torres i que estarà format, en la seva 
majoria, per jugadors que han fi nalitzat la seva etapa com a juvenils 
de l’EF Montcada. Aquest equip, que jugarà a Quarta Catalana, es 
va presentar el 20 de juny a l’estadi de la Ferreria en un acte que 
també va servir per donar a conèixer els nous fi txatges del primer 
equip, que seguirà a Tercera i que inicia un nova etapa sota la di-
recció de Robert Villa. De moment, les noves incorporacions són el 
porter Álex Sánchez i els jugadors Jordi Moreno, Guillem Llorens, 
Víctor Martínez i Marc Palau | RJ 

FUTBOL 
L’UD Santa María crea un nou equip i tindrà dos sèniors
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BALL SINCRONITZAT
Grans resultats 
d’Endansa al 
Campionat de 
Catalunya disputat 
a Mollet del Vallès

El conjunt de competició del club Endansa va brillar al Campionat de 
Catalunya de Ball Sincronitzat que es va disputar l’11 de juny a Mollet del 
Vallès. A la categoria absoluta, l’equip Flores es va proclamar campió de 
Catalunya en Samba, Txa-txa-txa, Rumba, Jive i Combi. A la categoria ju-
venil, Chayane One va ser campió en Txa-txa-txa i Jive i va ser subcampió 
en Samba; Chayane Two va ser subcampió en Jive i tercer en Txa-txa-txa 
i Chayane es va proclamar subcampió en Combi. A la categoria júnior, 
Azúcar Two i Azúcar Moreno es van proclamar campions de Catalunya en 
Samba i Combi respectivament mentre que Azúcar One va ser subcam-
pió en Samba, Txa-txa-txa i Jive. D’altra banda, el Chiky Monkeys, l’equip 
de hip hop de l’escola de dansa Eva Nieto, va aconseguir la victòria a la 
categoria Baby a la competició de la IDF Spain Urban Dance Champion-
ship que es va celebrar el 10 de juny a Santa Coloma de Gramenet | RJ

.....Minut i resultat....................................
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Bon paper de Fernández i 
Gómez al Campionat d’Espanya
Un equip de 12 patinadors del Roller Can 
Cuiàs va participar l’11 de juny a la Marató 
Internacional-Campionat d’Espanya que es 
va celebrar a Madrid. Cinc dels patinadors 
federats del conjunt local van competir a la 
competició estatal, destacant la cinquena i 
setena posició, respectivament, de la sènior 
‘Bitxo’ Gómez i el màster Jorge Fernández. 
D’altra banda, el pre-benjamí Iván Rodríguez 
va ser tercer al Trofeu Nacional César Augus-
ta que es va disputar els dies 17 i 18 de juny 
a Saragossa. Aquest mateix cap de setma-
na, Álex Rahali va ser sisè en skatecross a 
l’Imagin Extreme Barcelona | RJ

Sobreseïment de la 
querella contra Pere Oliva
El Jutjat d’Instrucció número 3 de 
Cerdanyola ha decretat el sobre-
seïment provisional de la querella 
presentada per Luis Miguel Rodrí-
guez –expresident del CB Montca-
da entre el 2010 i el 2012– contra 
Pere Oliva, que també va ser mà-
xim responsable del club entre el 
1998 i el 2006, per un presumpte 
delicte d’estafa i falsedat docu-
mental. En la sentència, el jutge 
argumenta que “davant la falta 
d’indicis rellevants que s’ha-
gi comès una infracció penal, 
es procedeix a arxivar la causa 
perquè no queda sufi cientment 
justifi cada la perpetració del de-
licte”. Oliva s’ha mostrat satisfet 
amb la sentència: “Em permet re-
parar la meva imatge pública i es 
demostra que les acusacions són 
falses i que no vaig cometre cap 
delicte” | SA 

BÀSQUETAGILITY
Elisenda Huidobro aconsegueix dos podis a la Copa 
Catalunya amb els seus gossos Drac i Morgan
Elisenda Huidobro, del Club 
d’Agility Cànic de Cabrera de 
Mar, i el seu gos Drac, un cocker 
spaniel anglès de 9 anys de mida 
mitjana, van aconseguir la segona 
posició a la Copa Catalunya, que 
es va disputar el 3 i 4 de juny a 
La Torre de Claramunt sota l’orga-
nització de la Federació Catalana 
d’Agility. La montcadenca també 
va assolir el tercer lloc per equips 
amb Morgan, un doberman de 6 
anys de mida gran –ambdós, a la 
foto. D’altra banda, el 27 i 28 de 
maig, Huidobro i Drac van ser ter-
cers al Campionat d’Espanya que 
la Reial Societat Canina va orga-
nitzar a Madrid | RJ

HANDBOL
Homenatge per acomiadar els tres jugadors retirats 
Xavi Benítez, Chus Jiménez i Manel Gámiz, que han anunciat la seva 
retirada de l’handbol, van rebre un homenatge per part dels seus 
companys l’11 de juny amb la disputa d’un partit amistós contra un 
combinat de jugadors veterans del club de diferents etapes. D’altra 
banda, el sènior B lassal·lià de Quarta Catalana va fi nalitzar la tempo-
rada el 10 de juny amb una derrota a la pista de l’H. Ribes (34-29) | RJ 
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TENNIS DE TAULA
José Hurtado i Néstor Troncoso guanyen el Top 8 de 
Preferent-Primera i Segona Provincial, respectivament

José Hurtado –a la foto–, Néstor 
Troncoso i Carlos Fernández van 
representar el CTT La Unió al Top 
8  individual de les diferents cate-
gories que la Federació Catalana 
de Tennis de Taula va organitzar 
el 17 i 18 de juny a Barcelona. 
Hurtado es va proclamar campió 
de la categoria Preferent-Primera 
Provincial mentre que Troncoso 
va acabar a la quarta posició. 
Aquest últim també va partici-
par al Top 8 de Segona, procla-
mant-se campió mentre que el 
seu company Carlos Fernández 
no va poder pujar al podi en 
aquesta categoria | RJTT
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Queixa de l’UB MiR sobre els 
pressupostos participatius
El club ha expressat públicament la 
seva decepció perquè la seva pro-
posta per renovar la pista de la Zona 
Esportiva Centre no va ser selecci-
onada per a la fase fi nal de votació. 
L’Ajuntament diu que ja està estu-
diant la remodelació d’aquest espai 
“per poder oferir un servei de més 
qualitat” mentre que els responsa-
bles de l’entitat, que es queixen de 
l’existència de defi ciències,  consi-
deren que aquesta decisió posa de 
manifest “la poca preocupació del 
consistori amb els equipaments 
esportius del municipi” | RJ 
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.....Viu l’Esport................

Estarà en funcionament fi ns al 
10 de setembre amb un horari 
de 10.30 a 19h, de dilluns a diu-
menge. L’entrada té un preu de 
6,50 euros per als adults; de 6 a 
17 anys es paga 4,80 euros i hi ha 
una entrada de tarda, a partir de 
les 17h, al preu de 4 euros. Tam-
bé hi ha abonaments familiars i 
amb 10 entrades | RJ 

La piscina 
d’estiu, oberta

IME

HANDBOL

El juvenil del CH La Salle no pot 
aconseguir la victòria al Top-4  
Va ser quart a la fase fi nal de 1a Catalana que es va jugar el 17 i el 18 de juny a Lleida

El juvenil del CH La Salle no  es 
va poder proclamar campió del 
Top 4 de Primera Catalana que 
es va disputar el 18 i 19 de juny 
a Lleida. L’equip de Pau Lleixà, 
que havia estat el primer a la lli-
ga regular, va perdre la semifi -
nal contra l’amfi trió, l’Handbol 
Pardinyes (33-30). El lassal·lians 
també van caure a la fi nal de 
consolació contra l’H. Ègara (40-
31). El Pardinyes va ser campió 
després de guanyar la fi nal con-
tra el Liceo Francés (32-28) | RJ
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FUTBOL

Julen Álvarez i Borja Moya triomfen 
amb el planter del RCD Espanyol
Han estat campions de Catalunya amb el cadet i el benjamí blanc-i-blau, respectivament

Els montcadencs Julen Álva-
rez i Borja Moya, que juguen 
als equips cadet i benjamí del 
RCD Espanyol respectiva-
ment, s’han proclamat cam-
pions de Catalunya. L’equip 
cadet va guanyar la fi nal que 
es va disputar l’11 de juny a 
Martorell contra la Damm (4-
0). Aquest mateix dia, i també 
a Martorell, el conjunt benjamí 
va derrotar a la fi nal l’UE Cor-
nellà (2-1) | RJ 

Rafa Jiménez | Redacció

HANDBOL

Erika Miró, campiona 
d’Espanya infantil

Erika Miró, montcadenca de 14 
anys que viu a la Llagosta, es va 
proclamar l’11 de juny campiona 
d’Espanya a la categoria infantil 
amb el BM La Roca després de 
guanyar la fase fi nal celebrada 
a Elda i Torrevieja (Alacant). 
El BM La Roca va superar la 
semifi nal contra el M. Nostrum 
Torrevieja (21-26) i va guanyar 
la fi nal contra el Beti Onak (20-
22). La montcadenca Amanda 
Biescas (BM Granollers) també 
va participar en aquesta fase fi -
nal, però no va poder arribar a 
semifi nals | RJ 

L’11 de juny, va guanyar el títol a Alacant amb el BM La Roca

Erika Miró, campiona d’Espanya infantil

Borja Moya, amb la copa dels campionsÁlvarez, a la dreta, amb un company d’equip

El tècnic Pau Lleixà es dirigeix als seus jugadors durant un temps mort d’aquesta temporada

FUTBOL SALA

Joan Paredes guanya la 
Copa Catalunya juvenil

Joan Paredes, capità del 
Catgas Energia Santa Coloma, 
es va proclamar el 10 de juny 
campió de la Copa Catalunya 
juvenil amb el seu equip des-
prés de guanyar la fi nal que es 
va disputar a Martorell contra 
el FC Barcelona (2-1). El par-
tit decisiu es va resoldre amb 
un gol que l’equip colomenc va 
aconseguir quan només resta-
ven dos minuts per acabar. Pa-
redes, de 18 anys, juga des de 
fa tres temporades al Catgas i 
el proper any passarà a la cate-
goria sènior | RJ 

El montcadenc és el capità del Catgas Energia Santa Coloma

Joan Paredes, amb la copa dels campions

FUTBOL SALA
L’AE Can Cuiàs tanca la temporada amb el seu torneig
L’entitat local va organit-
zar l’11 de juny un tor-
neig de caire amistós per 
tancar la temporada amb 
la participació dels seus 
equips pre-benjamí, aleví 
i sènior. La trobada tam-
bé va incloure una pae-
lla popular per a tots els 
membres de l’entitat | RJ  

GIMNÀSTICA
Festival per acabar el curs al Club Gimnàstic La Unió

El CG La Unió va tancar 
el curs amb el seu tradi-
cional festival que es va 
celebrar l’11 de juny al 
pavelló Miquel Poblet. 
Durant la seva celebra-
ció, totes les gimnastes 
que formen part de 
l’entitat van exhibir la 
progressió feta | RJ  

HANDBOL
El CH La Salle organitza la Diada Salvador Benítez 
El club lassal·lià va or-
ganitzar el 10 de juny 
la 14a edició de la 
Diada Salvador Bení-
tez que es va dispu-
tar a la pista exterior
i al pavelló de l’escola La 
Salle per a jugadors des 
de les categoria pre-ben-
jamina fi ns a l’alevina | RJ 

FUTBOL
Segona part del torneig Vila de Montcada de l’EFM

L’EF Montcada va or-
ganitzar el 10 i 11 
de juny la segona 
part del seu torneig 
que es va disputar
a Can Sant Joan i que 
va tancar la temporada, 
l’última prèvia a la unifi -
cació amb el planter del 
CD Montcada | RJ  
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Tina Recio
Valenta. Tina Recio és una veïna de Montcada que treballa pels drets de les dones transexuals. El seu 
activisme va començar fa uns set anys, quan li van denegar l’accés a una sala de festes de Barcelona 
per la seva condició de dona trans. Aquesta injustícia la va impulsar a presentar una denúncia, que va 
comptar amb el suport del fi scal general de Catalunya en aquesta matèria, convertint-se en la primera 
dona de l’Estat espanyol que va aconseguir una sentència condemnatòria per odi i discriminació per una 
qüestió d’identitat de gènere. Després d’haver participat en nombroses entitats en defensa de les perso-
nes lesbianes, gais, transexuals, bisexuals i intersexuals (LGTBI), Recio va decidir posar en marxa l’any 
passat un projecte pioner de pedagogia sexual sobre la vagina trans amb el nom d’I-Vaginarium, del qual 
ens parlarà al debat sobre la revolució trans que es farà el dia 27 amb motiu del Dia de l’Orgull LGTBI. 

‘Les dones trans amb 
vagina també existim’

Què és I-Vaginarium?
És un projecte que reivindica els 
drets de les dones trans amb va-
gina, invisibilitzades fi ns i tot al 
col·lectiu LGTBI. Dos dissabtes al 
mes al Centre Cívic de La Barce-
loneta, assessorem i acompanyem 
dones trans perquè decideixin lliu-
rement si volen fer-se una vagino-
plàstia. En el marc del projecte, que 
és totalment altruista, també hem 
elaborat el primer informe estatal 
sobre la vagina trans, recopilant 
testimonis i experiències de dones 
i personal mèdic amb l’objectiu de 
trencar falses creences com que 
amb la vagina trans no es poden te-
nir reaccions orgàsmiques. Això és 
totalment fals. És un òrgan sexual 
plenament operatiu. 
La vaginoplàstia és una interven-
ció inclosa a la xarxa de la sanitat 
pública?
Sí. A Catalunya es fa a l’Hospital 
Clínic, però hi ha una llista d’espera 

de més de 400 dones i les vagines 
no tenen la qualitat d’altres països 
com Tailàndia, on jo me la vaig fer, 
Canadà o els Estats Units. Un dels 
nostres objectius és que el siste-
ma públic català reconegui de ple 
dret les dones trans amb vagina. 
A dia d’avui, quan demano  visita 
per fer-me la revisió ginecològica, 
em diuen que no me la poden fer 
al·legant que el personal mèdic 
no té la formació adequada per 
atendre’m.  També m’han arribat 
a dir que, com que sóc un home, 
hauria d’anar a l’uròleg. 
Com va viure el trànsit com a dona 
transexual?
No va ser fàcil perquè et trobes 
amb molta incomprensió i rebuig. 
Perquè et facis una idea, t’explicaré 
una situació que vaig viure tot just 
iniciar el meu procés cap a la tran-
sició de gènere. En aquella època, 
jo presidia el comitè d’empresa de 
la fi rma on encara treballo. Vam 

fer una assemblea quan encara 
tenia identitat masculina i, pocs 
mesos després, en vam fer una 
altra però ja vaig aparèixer vestida 
de dona, tot i que l’hormonació en-
cara no m’havia fet l’efecte desitjat. 
Imagina’t els comentaris!

Es considera un dona valenta? 
Em rebel·lo contra les injustícies. 
Ho vaig aprendre durant els meus 
anys al món sindical. Quan vaig 
adoptar la identitat de dona, vaig 
decidir continuar treballant a la ma-
teixa feina i viure a la mateixa casa 
i la mateixa ciutat. La veritat és que 
no identifi co la por i, de vegades, 

és millor tenir-ne una mica. El que 
sobretot intento és que no m’afectin 
les coses negatives. 
Va comptar amb el suport de la 
seva família?
No. Aquest és un altre dels proble-
mes amb què ens hem d’enfrontar 
les dones trans. I, malauradament, 
en les nenes d’avui dia també es 
torna a repetir aquest problema. 
Hem de fer molta pedagogia.
Fins i tot entre el col·lectiu de per-
sones LGTBI?
Per suposat, perquè molts sectors 
LTGBI són contraris a la vaginoplàs-
tia en considerar que no serveix per 
a res. Per aquest motiu, moltes do-
nes trans no s’identifi quen amb el 
col·lectiu perquè no recull les seves 
necessitats més bàsiques com, per 
exemple, que siguin ateses com 
qualsevol altra dona als serveis gine-
cològics de la seguretat social. 
Confi a que aquesta situació pugui 
canviar en un futur?

El Departament de Salut ha co-
mençat a interessar-se pel tema. Les 
conselleres de Sanitat i Igualtat no 
van poder assistir a la presentació 
ofi cial del projecte I-vaginarium, que 
vam fer el passat 18 de juny a un 
hotel de Sitges, però van enviar una 
salutació i, en breu, començarem a 
parlar sobre el tema. Crec que és un 
pas endavant per reconèixer que les 
dones trans amb vagina també exis-
tim. 
Vostè parla de la revolució de les 
dones trans. Què vol dir?
Creiem que les dones trans són un 
model a seguir en la construcció 
d’un món més just. No pretenem 
ser acceptades, el que busquem 
és que la societat canviï i revisi el 
seu model basat en la misogínia, 
l’hetereopatriarcat i el masclisme. En 
defi nitiva, és un model fonamentat 
en l’odi i, precisament el que pretén 
la revolució de la dona trans és com-
batre aquest odi des de l’amor.

‘Reivindiquem que 
la xarxa de la sanitat 
pública ens reconegui 
i ens atengui com a 
qualsevol altra dona’ 

activista LGTBI

A títol personal
SÍLVIA ALQUÉZAR
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